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Ptul. Lackove 8 - Tel I5f> — 
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— Rokopisov ne vračamo — 
Celoletna naročnina za tuzem-
stvo 1000. za inozemstvo 2000 din 
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Lahko pričakujemo 
ugodno bilanco za1964 

V četrtek, 3. decembra 1 964, sta razpravljala občinski zbor in zbor de-
lovnih skupnosti skupščine občine Ptuj o stanju gospodarstva v ptujski 
občini v letošnjih devetih mesecih, o delu sveta za gospodarstvo, za kme-
tijstvo in gozdarstvo ter sveta za občo upravo ter notranje zadeve in o 
drugih vprašanjih, ki so bila na dnevnem redu te seje. 

Glavni poudarek na tej seji j e bil na bodoči razširjeni materi-
alni bazi upravljanja, na bodoči v logi občinske skupščine in na 
potrebnem dogovarjanju med gospodarskimi organizacijami, kako 
bodo gospodarile z lastnimi sreds tvi in z najetimi krediti, ker ne 
bo več možnosti za posojila iz u kinjenega DIS. Odborniki so dali 
več predlogov za boljše obveščan je občanov ter so tudi razumeli, 
da bodo morali v bodoče posredo vati med gospodarskimi organiza-
cijami. da bo dosežena skladnost razvoja in gospodarstva po smer-
nicah občinske skupščine. 

Po ugotovitvah občinske skup-
ščine Ptuj si lahko obetamo do 
konca letošnjega leta v glavnem 
ugodno bilanco razvoja celotne 
proizvodnje, prometa in uslug v 
vseh panogah družbenega sektor-
ja gospodarstva, pa tudi realiza-
cije, ter primerno stopnjo materi-
alne osnove samoupravljanja de-
lovnih organizacij ter osebnih 
dohodkov zaposlenih v vseh pano-
gah družbenega sektorja. Ob 
takšnem razvoju gospodarstva m 
stanja v občini bo v prihodnjem 
letu lažji prehod na nadaljnjo de-
centralizacijo upravljanja na 
trdnejši , materialni bazi ter na 
vsk la j evan je razvoja gospodarstva 
in vseh panog družbenega ustvar-
janja na občinskem območju. 

Pri teh dobrih obetanjih pa je 
potrebno spoznati tudi negativne 
posledice, ki negativno vplivajo 
na stabilnost in skladnost stanja 
našega gospodarstva in ostalih 
panog družbenega sektorja v ob-
čini. _ . / 

Med pozitivne pojave v letoš-
njem ugodnem poslovanju lahko 
štejemo takojšnje vnovčenje iz-
delkov, povečanje sredstev gospo-
darskih organizacij za proizvodnjo 
končnih izdelkov po odpravi raz-
nih prispevkov in davkov ter vi-
sok odstotek izpolnitve plana, 
količinsko bogato letino v vino-
gradništvu. povečan stalež živali 
v živinoreji in povečano živalsko 
proizvodnjo, manjši odkup živine, 
manjšo prodajo telet v zasebnem 
sektorju gospodarstva, razvitejšo 
kooperacijo v živinoreji, večji ob-
seg gradbenih del, večje vnovče-
nje v trgovini, modernizacijo tr-
govskega poslovanja. Več sredstev 
za lastne potrebe, višjo realizacijo 
v gostinstvu, ugodnejše obdavče-
nje za obrtno dejavnost, razno 
pomoč obrtništvu, hitrejšo izbolj-
ševanje osebnih dohodkov v nižjih 
razponih itd. 

Osnovne značilnosti 
letošnjega leta 

Glede tega nekaj ugotovitev s 
posameznih področij: 

Naloge, ki so bile postavljene 
s planom za leto 1964 celotni pro-
izvodnji, prometu in uslugam v 
vseh panogah družbenega sek-
torja gospodarstva, se na osnovi 
rezultatov za letošnjo devetme-
sečno obdobje ugodno izpolnju-
jejo. , 

Visoka konjunktura in veliko 
povpraševanje ustvarja možnosti 
za sprotno realizacijo proizvede-
nega blaga, kar predstavlja enega 
od najvažnejših činiteljev visoke 
gospodarske aktivnosti. Zato je 
bila visoka stopnja rasti na vseh 
področjih gospodarstva ob pove-
čanih realnih osebnih dohodkih 
in zelo razširjene materialne 
osnove samoupravljanja delovnih 
organizacij osnovna značilnost v 
tem obdobju. 

Ob vsem tem pa se kažejo tudi 
negativne posledice in pojavljajo 
neskladnosti, kar ruši stabilnost 
gospodarstva in utegne v prihod-
njem obdobju povzročiti težave 
v nadaljnjem razvoju proizvodnje 
in blagovne menjave. 

Rezultati niso povsem 'zadovo-
ljivi v industriji, saj se predvi-
devanja družbenega plana ne iz-
polnjujejo tako v proizvodnji ka-
kor v izvozu. Nasprotno temu 
pa je nekoliko hitrejši porast za-
poslenih skoraj v vseh panogah 
gospodarstva, kateremu pa ni 
sledilo v enaki meri naraščanje 
produktivnosti. 

Res je, da je imela industrija, 
najmočnejša gospodarska panoga 
v občini, v tem obdobju občutno 
redukcijo električne energije, ki 
je prizadela največje potrošnike. 
V nekaterih podjetjih je oviralo 
še hitrejše naraščanje industrij-
sko proizvodnje večkrat nezado-
voljiva preskrba z domačim in 
uvoženim reprodukcijskim mate-
rialom.« 

Poleg pozitivnih tudi 
negativni pojavi 

Na drugi strani pa nalet imo tu-
di na negat ivne p o j a v e na škodo 
skladnosti, stabilnosti gospodar-
stva ter razvo ja p ro i z vodn je in 
b lagovne men jave . 

V industrij i p r edv idevan j po 
družbenem planu pro i zvodn je in 
izvoza ne bomo dosegl i , prese-
gamo planirano štev i lo zapos le-
nih, zaosta jamo v produktivnosti , 
po leg tega pa še redukci ja toka. 

N ič manj ni škod l j i va neredna 
preskrba z domačim in uvožen im 
reprodukci jskim mater ia lom/pro-
i z vodn jo presega joča osebna in 
splošna potrošnja, zmanjšana 
blagovna menjava z inozem-
stvom, porast cen, zv išanje ž i v -
l jenjskih stroškov, povečano za-
do l ževan je , zaosta jan je obrti, po-
večan uvoz, v e č j e zapos lovan je 
kot j e potrebno, slab vp l i v na 
nominalno in realno vrednost 
osebnih dohodkov , prenizek od-
stotek i zpo ln i tve piana f iz ičnega 
obsega p ro i z vodn j e (80 %>), in še 
dal je j e škod l j i v o pomanjkan je 
osnovnih surovin za pro izvodnjo , 
slaba oskrba s premogom, po -
manjkanje obratnih sredstev, do-
trajalo o rod j e ( T A P ) , p reve l ike 
zadolžitve in počasna i z ter java 
dolžnikov. Močno nas pr i zadeva-
j o pridelki pod planskimi' š tev i l -
kami v kmeti jstvu, d e ž e v j e , za-
mujena jesenska setev, slab sad-
ni pridelek, zaostali odkup zem-
lje, manj spitanefga goveda , ne-
reden dotok vplačil gozdnega | težko oceniti, kako j e rastel fi 
sklada, podražitev gostinskih ar- žični obseg pro izvodnje , stor i tev 
t iklov in uslug, slaba op r em l j e - ! in b lagovnega prometa, zlasti pa 
nost v obrti, nizka storilnost, pre - zaradi v iš je stopnje zapos lova -
nizka sredstva za šolstvo, soci- nja, ki je prek 7 odstotkov nad 
alno varstvo, kulturo, šport in planom za leto 1964, hitro ukre-

razvedri lo, slabo vars tvo otrok, 
premalo stanovanj , premala skrb 
za kadre in za n j ihovo i zobraže-
van je . T o in drugo s teh področ i j 
so po jav i , ki nas resno opozar-
ja jo , da. jih bo potrebno odprav-
l jati , sicer bomo težko govor i l i 
o uspehu v vsk la j evan ju razvo ja 
na vseh področ j ih 

Potrebni hitri ukrepi 
Za te ugotovitve nekaj navedb 

iz poročila, ki ga imajo vsi občin-
ski odborniki in ljudski poslanci 
iz ptujske občine: 

N e smemo prezreti nekaterih 
negativnih po j a vov , ki so sprem-
ljal i dosežen uspeh, kot so oseb-
na in splošna potrošnja, ki prese-
gata pro i zvodnjo , zaradi česar 
se vedno bo l j zaostruie jo pro-
blemi b l agovne men j a v e z ino-
zejnstvom, neskladje med ponud-
bo in povpraševan jem z vsemi 
posledicami kot so porast cen in 
ž i v l j en jsk ih stroškov, desortira-
nost blagovnih skladov in pove -
čanje zadolževanja . O b izredno 
visokih stopnjah rasti nekatera 
področ ja kot npr. obrt ne dohi -
t e v a j o drugih, razne obl ike p o -
trošnje se ne o d v i j a j o skladno, 
zaradi česar i zvoz zaostaja, 
rast uvoza pa j e ze lo hiter. 

Celotni dohodek je bil dosežen 
z re lat ivno v i soko stopnjo p o v e -
čanja zaposlenih. Gibanja zapo-
slenih nam dokazuje jo , da j e 
orientaci ja delovnih organizac i j 
vse preveč usmerjena v eksten-
z ivno smer gospodar jen ja in da 
proces k intenzivnemu gospodar-
jenju zaostaja, kar povzroča do-
datne težave predvsem v pogledu 
razlik med nominalno in realno 
viš ino osebnih dohodkov zaposle-
nih. , 

Gospodarske organizac i j e bodo 
morale prav g l ede na v isoke po-
dražitve, zaradi katerih j e še 

pati, da se razkorak med zapo-
slenimi in f iz ičnim obsegom v 
zadnjem mesecu v s a j de lno 
vskladi s planskimi p r edv ideva -
nji. 

Spremembe instrumentov s 
strani skupščinskih organov so 
na vseh n ivo j ih omogoči l i p rece j 
v e č j e dohodke, čiste dohodke pa 
tudi osebne dohodke de lavcev , 
zaposlenih v de lovn ih organizaci-
jah. T a k o so bila z odpravo pri-
spevka na izredni dohodek, zni-
žan je in ponekod odprava pro-
metnega davka, oprost i tev neka-
terih panog pr ispevka iz dohod-
ka, 7.1 =«t: pa ukinitev pr ispevka 
v invest ic i jske sklade, puščena 

pomembna sredstva gospodarskim 
organizaci jam za razš i r jeno re-
prodnkr i j o in za sproščeno inic i -
at ivo uprav l ja l cev g lede uporabe 
sredslev. 

Prav ie oprost i tve prejšnj ih 
obveznost i so omogoč i le , da p o -
večani stroški pos lovanja niso 
negat ivno vpl iva l i na ekonom-
sko pos l ovan j e pod je t i j , in da 
lahko za zakl juček d e v e t m e s e č -
nega pos lovanja rečemo, da ie 
ekonomska situacija več ine de -
lovnih organizac i j ugodna 

Prenizek odstotek 
izpolnitve plana 

Gospodarska panoga industri je 
je v 10 mesecih dosegla 80,0 od -
stotka izpo ln i tve plana f i z ičnega 
ohgega pro i zvodnje . To j e v s e -

po - k&cir prenizek odstotek. PoVf t l j -
nejša je pr imer java z 10 meseci 
1963. leta, ki kaže 24,1 odstotek 
povečanja ob 10,7-odstotnem po-
večanju de l ovne sile. 

Odstotki o g ibanju proizvodnje 
v 10 mesecih 1964. leta so v po-
vpreč ju doka j nizki N a j v e č 
kr ivde je treba pripisati pomanj-
kanju e lektr ične ene rg i j e in pa 
pomanjkanju nekaterih domačih 
in uvoženih reprodukci jskih ar-
t iklov. Letošnje predv idene 10-
mesečne pro i zvodn je niso doseg -
la podje t ja : »Konus« , obrat t o -
varne stroji l Ma jšperk . »De l ta « , 

Petov ia « , Opekarna Zabjak in 
Tovarna g l in ice in aluminija Ki-
dričevo. 

Skupen problem teh pod je t i j 
j e pomanjkanje osnovnih suro-
vin za pro i zvodnjo . Opekarni 
Zabjak j e pr imanjkova l premog, 

(Nadal jevanje na 2. strani) 

Predpriprave na volitve na 
ormoškem območju 

Pri občinskem odboru in pri krajevnih organizacijah SZDL 
so imenovane komisije za koordiniranje priprav na volitve. V 
prihodnjem februarju zbori volilcev. Obsežen predvolilni pro-
gram. Načelo rotacije .je treba dosledno upoštevati. 

Pred kratkim so na razširjeni 
seji Občinske skupščine Ormož 
odborniki in funkcionarji kra-
jevnih organizacij SZDL.teme-
ljito in vsestransko razpravljali 
o pripravah na volitve, ki bodo 
spomladi prihodnjega leta. O 
pripravah na volitve je na seji 
poročal predsednik Občinskega 
odbora SZDL občine Ormož Vla-
do Ožbolt. Na prihodnjih volit-
vah bo v občini izvoljenih 25 
občinskih odbornikov in sicer 
13 v občinski in 12 v zbor de-
lovnih skupnosti. Volilci bodo 
volili tudi tri republiške poslan-
ce v republiški gospodarski in 
v prosvetno-kulturnj zbor. V 
zvezno skupščino pa se bo voli-
lo pet poslancev. 

Čeprav preneha mandat le po-
lovici občinskih odbornikov in 
polovici republiških poslancev, 
ne bodo priprave na spomladan-
ske volitve nič manj zahtevne in 
ne bodo omejene le na volilne 
enote. To kaže, da morajo pri-
prave na volitve temeljiti na šir-
ši aktivizaciji in odločanju volil-
cev kot doslej. Treba je sleher-
nega volilnega upravičenca za-
interesirati za volitve, da bo ak-
tivno sodeloval v pripravah. To 
pa ni tako lahko, saj ie potrebno 
z občani učinkovito politično de-

da zavisi ad aktivne in kvalitet-
ne vloge odbornikov avtoriteta 
skupščine in svetom v realizi-
ran ju njenih nalog in odločitev, 
v izvajanju enotne občinske po-
litike in pritegovanju občanov 
in, ostalih družbenih faktorjev k 
delu skupščine. 

Ugotavlja se, da se občan kot 
nosilec svojih ustavnih pravic in 
dolžnosti premalo afirmira v 
mehanizmu občinske in krajev-
ne samouprave iin da bomo mo-
rali v tej smeri pospešiti našo 
družbeno-politično aktivnost. 

Če bo volilcem dovolj pojas-
njeno, da mora imeti odbornik 
oziroma poslanec ustrezne, de-
lovne, družbeno politične in 
ostale kvalitete ter sposobnosti, 
potem volilcem ne bo težko iz-
brati iz svoje sredine kandida-
tov za odbornike in poslance. Za-
to bodo priprave na volitve na 
ormoškem območju zasnovane 
na širokih razpravah in dogovo-
rih. na katerih se bodo volilci 
izjasnili o enojnih ali dvojnih 
kandidaturah in se jim ne bo 
težko odločiti za najboljšega 
kandidata, ki ga bodo izbrali in 
izvolili za prevzem mandata. 

Ds bi priprave na volitve po-
tekale kar se da koordinirano, 
so pri občinskem odboru SZDL 

lati in biti ?. njimi v nepresta- f občine Ormož in pri vseh kra-
nem stiku. Živeti je treba z nji- jevnih organizacijah SZDL izvo-
rni, spoznavati in reševati njiho- j y e n e posebne komisije V občini 
ve probleme ter težave. hodo temeljito razprpvliali o j 

Zavedati se namreč moramo, struktur: občinske Skupščine. 

- Obsežen predvolilni 
program 

Da bi bile priprave na volitve 
v občini čimbolj uspešne, so 
predvolilno kampanjo razdelili 
na. tri dele Najpomembnejši je 
prvi del, to je priprava na izbiro 
kandidatov Nič manj važni ni-
sta ostali fazi priprav, v kateri 
spada potrjevanje kandidatov in 
neposredne priprave na volitve. 

V letošnjem decembru bo v ob-
čini napravljena anketa, katere 
namen bo. bolj podrobno spo-
znati želje občanov o volilcih. ki 
si jih občani želijo za odbornike, 
o enojni ali dvojni kandidaturi in 
o izjemah, ki bi bile potrebne pri 
realizaciji načela rotacije. Tako 
bodo z anketo zbrana mišljenja 
volilcev dala jasno sliko ?elja 
občanov, kaj in kako si občani^ 
želijo da bi volitve čim bolj us-
pele in da bi si izbral: take pred-
stavnike v organe oblasti, ki bo-
do vdani in sposobni reševati vse 
probleme. Ti ljudje morajo biti 
najnaprednejši, saj bodo samo 
tako lahko svoje napredno miš-
ljenje prenašali na občane in od 
njih želje ter potrebe v republi-
ško. zvezno al: občinsko skup-
ščino. 

V prihodnjem januarju bodo 
na območju občine v okviru vo-
lilnih ̂ not volilni politični zbo-
ri, ko bodo dokončno predlagali 
kandidate. 

. (Nadal jevanje na 2. strani) 

VIII. K O N G R E S ZKJ 

Pred sindikalnim domom ob kon gresu 

V PONEDELJEK, 7. DECEMBRA. SE JE ZAČEL V VELIKI 
DVORANI DOMA SINDIKATOV V BEOGRADU VIII. KON-
GRES ZVEZE KOMUNISTOV JUGOSLAVIJE. 

NAD MILIJON ČLANOV ZKJ ZASTOPA NA KONGRESU 
NAD 1300 DELEGATOV, PRISOSTVUJE PA MU TUDI 29 DE-
LEGACIJ NAPREDNIH POLITIČNIH GIBANJ Z VSEH POD-
ROČIJ SVETA. 

DELO KONGRESA JE PRIČEL PREDSEDNIK TITO KOT 
GENERALNI SEKRETAR ZKJ, KI JE UVODOMA POZDRAVIL 
PRISOTNE DELEGACIJE IZ DRUGIH DRŽAV. NATO JE 
KONGRES POSVETIL MINUTO MOLKA UMRLIM ČLANOM 
CK TER DOLOČIL ODPOSLANSTVA, KI SO POLOŽILA 
VENCE NA GROBOVE UMRLIH. 

NATO JE BILO IZVOLJENO DELOVNO PREDSEDSTVO, 
SLEDIL JE REFERAT TOVARIŠA TITA O VLOGI ZKJ V 
NADALJNJI GRADITVI SOCIALISTIČNIH DRUŽBENIH OD-
NOSOV IN O AKTUALNIH PROBLEMIH V MEDNARODNEM 
DELAVSKEM GIBANJU TER BOJU ZA MIR IN SOCIALIZEM 
V SVETU. 

TEGA DNE POPOLDNE JE SEKRETAR CK ZKJ EDVARD 
KARDELJ PREBRAL REFERAT O DRUŽBENIH EKONOM-
SKIH CILJIH RAZVOJA GOSPODARSTVA V NASLEDNJEM 
OBDOBJU. 

KONGRES BO, KOT JE PREDVIDENO, TRAJAL DO 
KONCA TEGA TEDNA. 

TE DNI 
PO SVETU 

Osmi kongres ZKJ. ki zaseda 
te dni, je naletel na velik odmev 
po vsem svetu. Referat general-
nega sekretarja ZKJ tov. Tita o 
vlogi Zveze komunistov v na-
daljnji graditvi socialističnih 
družbenih odnosov in aktualnih 
problemih v mednarodnem de-
lavskem gibanju ter v boju za 
mir in socializem v svetu je na-
šel mogočen odmev v svetovnem 
tisku in radioteleviziji, posebno 
tisti deli. ki govore o boju na-
prednih sil v svetu, o sovjetsko-
jugoslovanskih odnosih in o ju-
goslovanskih odnosih z vzhodno* 
evropskimi deželami in o nega-
tivnem stališču Kitajske do mi-
rovnih prizadevanj. 

VELIK ODMEV PO SVETU 
Velike pozornosti so deležni 

tudi referati sekretarja CK to-
variša Edvarda .Kardelja o druž-
beno-ekonomskih nalogah go-

spodarskega razvoja v prihod-
njem obdobju, referat sekretarja 
CK Aleksandra Rankoviča o 
aktualnih vprašanjih nadaljnje-
ga dela in vloge ZK Jugoslavije, 
referat člana izvršnega komiteja 
CK Veljka Vlahoviča o idejnih 
gibanjih na sedanji stopnji na-
šega razvoja in nadaljnje nalo-
ge ZKJ ter referat člana izvrš-
nega komiteja CK Lazarja Ko-
liševskega o spremembah in do-
polnitvah statuta ZKJ. 

Posamezni diskutanti so k 
uvodnim referatom dajali tudi 
zelo konkretna dopolnila iz 
vsakdanje prakse, posebno s 
področja samoupravljanja de-
lovnih kolektivov, ostankov bi-
rokratizma, pojavov šovinizma 
itd. Izredno zanimive so bile tu-
di izjave voditeljev posameznih 
delegacij bratskih komunističnih 
in socialističnih strank, ki so 
pozdravili kongres. 

Ostali dogodki 
PREDSEDNIK SEGNI 

ODSTOPIL 
Predsednik italijanske repu-

blike Segni je zaradi težke bo-
lezni odstopil. Italijanska jav-
nost seveda sedaj ugiba, kdo bo 
njegov naslednik. Omenjajo 
Merzagoro. ki je enkrat že pro-
padel. Fanfanija. nekdanjega 
predsednika vlade, in Tavianija. 
To «o seveda predstavniki vodil-
ne krščanskodemokratske stran-
ke. Se bolj pa omenjajo novo 
kombinacijo, sedanjega zunanje-
ga ministra Saragata. sicer so-
cialnega demokrata, ki naj bi ga 
predložili socialisti v sporazumu 
s komunisti. 

Ko se že dotikamo sosednje 
Italije, ne moremo molče mimo 
svečane otvoritve slovenskega 
kulturnega doma v Trstu v ne-
deljo. fi decembra Tako so Slo-
venci v Italiji dobili svoje pro-
store po 44 letih, kjer bodo mogli 
razvijati s vaje kulturno življe-
nje in opravljati nacionalno po-
slanstvo. Svečanosti so se udele-
žili tudi ugledni predstavniki 
dr^vne oblasti, s čimer so po-
trdili želje po mirnem sožitju z 
manjšino in tudi izpolnili svojo 
obveznost, sprejeto v zapisniku, 
priloženem londonski spomeni-
ci 5. oktobra 1954. leta. 

V novem domu bodo dobile 
streho vse manjšinske organiza-
cije. tj Slovenska kulturno-go-
snodarska zveza. Sl"vPnc'"r>-
hrvatska ljudska piosveta, Kro-

žek slovanskih izobražencev in 
Misel in delo, pa tudi Slovensko 
narodno gledališče, ki je doslej 
navzlic izredni marljivosti in 
kakovostni rasti živelo v narav-
nost nemogočih pogojih. Prva 
gledališka predstava bo v sobo-
to. 

KONGO 
Invazija belgijskih čet v Stan-

leyville ob pomoči ameriških 
transportnih letal in odobritvi 
Čombejeve vlade je vzbudila si-
len odmev, četudi so se belgijski 
padalci potem, ko so »osvobo-
dili- bele -talce", vrnili v domo-
vino. Padlo je veliko število ne-
dolžnih ljudi, kajti padalci in 
pozneje Čombejevi plačanci so 
brez milosti ubijali domačine in 
uničevali. 

Ta problem obravnava sedaj 
Varnostni svet. Sam po sebi pa 
dokazuje, da tujega vmešavanja 
v kongovske zadeve še tako 
kmalu ne bo konec. Nekateri 
spet opozarjajo Združene naro-
de. da bi morali zadevo resno 
vzeti v roke. Drugi spet črno-
gledo opozarjajo na prvo posre-
dovanje Združenih narodov, ki 
pa ni prineslo zaželenega uspe-
ha. Uporniška vlada, ki so ji se-
daj priskočile na pomoč na po-
budo Alžira nekatere afriške de-

j žele. pa zahteva, naj se tu jci 
umaknejo in puste samemu ljud-
=tv'" oravico, do odloča o svoji 
usodi. 
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labSio pričakujemo uqodno 
bilanco za leto 1964 

. (Nadaljevanje s 1 strani). 
pri »PetOviji« pa je še vedno po-
manjkanje steklene ambalaže ze-
lo veliko. Podražil se je tudi špi-
rit, ki je v alkoholni proizvodnji 
važen faktor. • Najtežje stanje, 

in političnih organizacijah (12,2), 
v zdravstvenih in kulturnih usta-
novah (10,2), v bančništvu, (9,6) ta 
v zdravstvu (9,5). Po narodtiem 

kar se tiče surovin, pa je vseka- dohodku tudi leto« prednja« ta-
kor pri »Konusu«. Zaradi pomanj- dustrija (nad 6,6 milijarde), obrt 
kanja tantnskega lesa in visokih (nad 1,2 milijarde), kmetijstvo 

80.000 din v tej dejavnosti -pa je graidill ln'kako bo. potem "vsem 
v pravosodju (15,8), v družbenih koristilo zgrajeno sklad tiče. Vse 

gospodarske organizacije bodo 
morale v bodoče vefi misliti tudi 
na graditev stanovanj- za svoje 
žsiposlerie, na otroško varstvOj'. na 
šolanje otrok svojih delavcev; na 

prevoznih stroškov, so sklenili 
preusmeriti del proizvodnje -v iz-
delavo zaščitnih sredstev iz us-
nja. i-;-,--.---
. Najboljše, rezultate v letošnjem 
letu sta pokazali podjetji »Les« 
in Tovarna volnenih izdelkov v 
Majšperku: V primerjavi s pla-
nom so pri »Lesu« presegli zadol-
žitev za 28,9 odstotkov, v Maj-
šperku pa je plan tudi že prav-
zaprav dosežen. Nekaj tega uspe-
ha je treba pripisati povišanju 
cen. 

Redukcija elektične energije je 
fiajtežje prizadela Tovarno gli-
nice in aluminija Kidričevo, ki 
'je vsled tega. imela v obratova-
nju le polovico vgrajenih kapa-
citet. Kritična je tudi oskrba s 
premogom, ker rudniki ne. izpol-
njujejo pogodbenih obveznosti. 
»Delta« je presegla lanskoletno 
proizvodnjo, vendar 10-mesečne-
ga plana ni dosegla Zaradi pre-
tesnih prostorov je njihova pro-
duktivnost vsekakor precej manjr 
ša kot bi lahko bila. Primanjkuje 
jim tudi obratnih sredstev za po-
večan obseg poslovanja. 

Mnogo problemov no 
vseh področjih 

V vseh podjetjih in obratih v 
Občini se bavijo s težjimi in laž-
jimi proizvodnimi problemi, ki 
pomenijo v občinskem merilu 
pomembno skrb, da bi jih v bo-
doče odpravili in s tem dosegli, 
da bi prišla bolj do izraza tudi 
zaostala področja, ki so največ 
odvisna od gospodarske moči v 
občini. 

Predlogi odbornikov 
Po razpravi s£ je videlo, da se 

večina odbornikov resno poglab-
lja v gospodarsko problematiko 
vsaj na svojem območju ln neka-
teri tudi v občtni. Nekaj odbor-
nikov je dejalo, da bi zanimalo 
skupščino po raznih analizah o 
letošnjem gospodarjenju, kako 
.rentabilna jkl rama,, ppfjljietia, b 
svojimi stroji in napravami, s 
starimi in novimi. Ce tega šarna 
podijetja"ne morejo izračunati,bi 
naj to opravila za to sposobna 
Strokovna komisija.. Po teh ugo-
tovitvah bi imela skupščina laž-
ji pregled nad stanjem podjetij 
kot po raznih drugih pokazate-
ljih, ki so marsikomu težje razu-
mljivi kot podatek o rentabilno-
sti. Nadalje bi skupščino zanimali 
stvarni mesečni osebni dohodki 
iz delovnega razmerja in hono-
rarnih zaposlitev. Tozadevni pre-
gled bi pokazal, kolik je dejan-
ski, ne samo povprečni osebni 
dohodek po raznih gospodarskih 
in negospodarskih dejavnostih. Po 
podatkih, ki jih je sedaj dobila 
skupščina, odborniki in poslanci, 
je najvišji povprečni osebni do-
hodek -v prometu (46161), potem 
v industriji (40.430), v gostinstvu 
(39,318), v~ trgovini (36.915), v 
gradbeništvu (36.916), v kmetijstvu 
(35 190) ijj y obrti (34.757). V osta-
lih'panogah je nižji. Glede na 
višino mesečnih dohodkov do 
25.000 din je največ zaposlenih v 
gozdarstvu (33,1), v obrti (28,1), 
v gradbeništvu (22,3) in v kme-
tijstvu (18,2). S prejemki nad 
80.000 din v povprečju jih je naj-
več v gozdarstvu (6,8), v indu-
striji (5,0), v trgovini (4,6), v go-
stinstvu (4,5) in v kmetijstvu 
(2;2). Največ (41,6) zaposlenih v 
vseli panogah prejema povprečno 
Od 25.000 din do 40.000 din. V ne-
gospodarski dejavnosti je naj-
večji delež (skupno 16,3) zapo-
slenih z dohodkom do 25.000 din 
pri • socialnem varstvu (32,1), v 
šolstvu (16,5), v zdravstvenih in 
kulturnih ustanovah (13,2) in v 
bančništvu (12,5). Najvišji delež 
zaposlenih' pri dohodkih nad 

(nad lil milijarde), trgovina (fiad 

nove strokovne kadre itd. Sčaso-
mp' se bomo: otresli" gledanja,, da 
gospodarstvo Ustvarja iin d « mo-

900 milijonov), gradbeništvo "(nad rajo ostala področja "prosM, da 
240 milijonov) " in gostinstvo (nad bi kaj dobila'za švOje potrebe. V 
215 milijonov diši). Prav zanimivi bodoče ne bo sariio šfeupšfttaa 
so tudi ostali podatki iz raznih povezovala splošnih '.n tadtvidu-
tabei, ki pa Jim žal tokrat' ne airiih interesov na svojem 
motomo prepustiti, več prostora, 'ju,; temveč'bo to skrb šleKeriSaga 

Več poslovnega 
dogovarjanja 

Več odbornikov Je .pokazalo na 
probleme to neskladnosti med 
proizvodnjo in negospodarsko 
dejavnostjo ter na druga vpra-
šanja, ki zanimajo občane .ln 
skupščino. Na največ . vprašanj 
je odgovorila.'predsednica občin-
ske skupščine Lojzka Stropniko-
va. Poudarila je med drugim, da 
se bodo morala v bodoče vodstva 
gospodarskih organizacij več kot 
doslej medsebojno dogovarjati, 
kako bodo odpravljala'razne ras-
Vojne in druge težave. To zahte-
va od njih nov . gospodarski raz-
voj in tudi socialistična poslovna _ . 
morala. Upoštevati bodo morali, PrOtCSt prOti iZS i l toVOnjU 
Hli sut> tnr\t»qin " • m . i. - • • ' 

In končno je prisluhnila škup-

odbornika" na' tvojem območju 
ter vseh kadrov to kolektivov.' 

Vedno nekaj reSerflH 
vprašanj ;> 

Na .tej seji . občinske „sici»p»Čtae 
je . bilo še več drugih vprašanj 
kot njpc, .nadaljnja. gi-a<iite>v 
štnega poslopja, 'tevoe,. isaw«iftrt» 
opekarn« Zabjak, kmetijstvo, 
mladostni prestopniki, vareoat 
prometa Itd. Pri M ) se je vi-
delo, da. pridejo... problemi, do 
skupščine, da p« se Jth ie neka-
tere krajevne skupno«ti tn orga-
nisaelje nvdotičnih območjih a« 
lotevajo dovolj odločno ta uSter 
kopito. ..•..."' i 

da »e morajo skladno z gospo-
darstvom razvijati tudi ostala ... ; ., . . . . . . .... 
področja v na® občiruki skupno- p r a v 

rib krajev v občini, da bi škup-sti, ki jim doslej ni bil priman 
prednostni red pri potrebah, kot 
ga je imelo vedno nekaj gospo-
darskih panog. V zvezi s krediti 
se bodo morali pogajati z banko 
ta jih bodo dobili, le, če bodo Iz-
polnili pogoje, ki Jih postavlja 
skupnost za dobro gospodarjenje. 
Novi gospodarski pogoji sahteva-
jo predvsem sporazumevanje med 
gospodarskimi organizacijami ta 
tudi z ostalima panogami Občtni, 
kako ustvariti in kako potem 
najkoristneje porabiti s pomočjo 
skupnosti ustvarjena sredstva za 
nadaljnji splošni napredek v ob-
čini. Vprašanje ptujskih trgov-
skih skladišč Je hotela občinska 
skupščina spraviti že pred nekaj 
leti z dnevnega reda, le da Se 
takrat nI" bilo " mogoče doseči pri 
ptujskih trgovskih' pOdjetjih ra-
zumevanja za skupno akcijo. Se-
daj se bodo. morali sajni *J*wa-
zunjeti ta dogovori tj kako bodo 

i čina posredovala, da ne £o9« 
mladih ljudi ob porokah nadie-
goy*l« skupine neresnih 
nov, ki zahtevajo z izgovorOmria 
stare običaje »odkupnino s« ne-
vesto* celo 4 « 10.000 dta. Ta de-
nar potem zapijejo, razgrajajo 
po in vznemirja jotudi sva-
te, Če niio dobili zahtevane v * * 
te, To se je ponekod-»prev»i|1o 
v Izsiljevanj e, ki ga Je potreb« 
onemogočiti. 

Plodna seja 
Ta seja občinske skupščine si-

cer ni bila dolga, je" pa bila "želo 
živahna ta stvarna, ker dokazu-
je, da se- Vedno več odbornikov 
zaveda odgovornosti p r ^ vojilct 
in si tud) prizadeva doseči ' j 
kar se da s pomočjo, skupščin«, 
če že ne s pomočjo l«ka»ffi» 
faktorjev. - " .••JWi.Jc «asw. 

oato: '9 Ožjih' ** 
/m Kmetijska zadruga Ormož 

ln jesenski pridelki 
Visoki hektarski donosi v vinogradništvu. Tudi poljedelstva 

mnogo ne zaostaja. Prva teleta v goveji farmi • SredUUta.Krfe-
nje otoka pri Veliki Nedelji. Strokovno in politično izobraže-
vanje delavcev na prvo mesto. .', • -

^Kolektiv Kmetijske, zadruge |hetv saj so na 125 ha natrgali 
Ormož je letošnje, jeseni pravo-1120 vagonov koruze v stročju 
časno _ pospravil vse kmetijske To je- čisti pridelek koruze z 

odbitkom IS "/» vlage. Koruzo jo 
pridelovali v poslovnih enotah 
pri Veliki Nedelji, prt Tomafo 

;in v.Ormožu,- - -

Kako je y mrtvi sezoni 
z zaposlitvijo delovne 

sile v kmetijstvu 
Tudi v mrtvi sezoni ž»pajtjia 

stalne delavce pri Kmetijskem 
»Kombinatu Jeruzalem« v Or -

DELAVSKA UNIVERZA 
PTUJ 

PiiSTBKLI TEDEN V IZOBBA 
ZEVALNIH CENTRIH SZDL 
•Ziradi praznikov Je Imel pro-

gram predavanj v izobraževalnih 
centrih SZDL manjši obseg kot 
sicer, V glavnem so delovale 
pbljudnd-znanstvene šole, v ka-
terih je obisk • slušateljev usta-
ljen. Zelo dobra je organizacija 
šole za- starše II. stopnje* na 
DAsterniku, kjer starši tudi; želo 
živahno razpravljajo o "vzgojnih 
vprašanjih. Slušatelji šole :so 
mnenja, da bj lajiko bilo v šoli 
še več staršev, saj dobivajo v 
šoli rnnogo življenjskih pogledov 
na. sodobno vzgajanje' mladine. 
r Strokovni sodelavci. Zivinorej-
sko-veterfnarskega. zavoda v 
Ptuju .so skupaj z .občinsko de-
lavsko uni verzo. priredili - preda-
vanje i* živinorejske tematike. 
Pri enem predavanju sodeluje 
vedno po več predavateljev, in 
so izobraževalni centri zlasti v 
nižinskih predelih zaprosili, za 
predavanje. Živo zanimanje, ki 
ga izražajo kmetovalci, .bi dalo 
sklepati, da bo obisk ne preda-
vanjih izredno močan. V Pod-
lehniku pa temu ni bilo tako. 
Samo U kmetovalcev se. je zbra-
lo k predavanju. Ali obveščanje 
s• strani vodstva izobraževalnega 
centra nI zadovoljivo, ali je 
yirolt v č?m. drugem? I . ,'.. 

Predavanja v dneh od 1 4 . x n , 
do 19. XII. 1904 

j i XII.' Hajdina: Vzgojni smo 
9«$e družbe (Karel * 

V Podgorcih načrtno raz-
vijajo lovski turizem 

V letoSnjl lovski sezoni že 50 tujih lovcev na lovu v Pod-
gorcih. Letos je lovska družina vzgojila 750 mladih fazanov. Z 
zunanjim lovskim turizmom je lovska družina zaslužila letos 
1600 dolarjev. Ka j pravi o lovski družini Bresnica njen gospo-
dar Albin Kaučič. 

pridelke. Pri spravilu Dridelkov 
so mu pomagali šoloobvezni 
otroci ln nekateri- delovni, ko-
lektivi v občlnL- • 

Letošnja obilna trgatev je 
zahtevala mnogo delovne sile. 
V trgatveni sezoni je. trgačem 
nagajalo muhasto vreme, katero 
pa zaradi pravočasnega spravila 
jesenskih pridelkov hi povzro-
čilo večje škode. Letošnji obilni 
jesenski kmetijski pridelki, po-
novno dokazujejo, da smo se po-
slovili od zaostale kmetijske 
proizvodnje v družbenem sek-
torju in da so vsako leto večji 
hektarski donosi. Na to pred-
vsem vpliva mehanizirana ob 
delava, maksimalno gnojenje z 
umetnimi gnojili, 'dobro organi-
zirana strokovna služba, pravo-
časna uporaba • agrotehničnih in 
zaščitnih sredstev ter drugo. 

Letošnji povprečni hektarski 
donos je 82 hektolitrov • mošta 
po hektarju • vinograda, ali 139 
metrskih stotov grozdja. Največ-
ji hektarski donos y. vinograd-
ništvu je bil dosežen na Kogu 
— 210 hektolitrov mošta. 

V polni rodnosti ima zadruge 
256 ha vinograda. V polna rod-
nost pa bo tudi v-kratkem-pre-
šlo preostalih 350 ha obnovlje-
nih vinogradov. Predvidevajo, 
da bodo do leta 1967 obnovili 
570 ha vinogradov, to bo toliko, 
kot sedaj znašajo vinogradniške 
površine zadruge. . 

Zadrugi so tudi letos poma-
gali pri spravilu grozdja usluž-
benci Občinske skupščine Or -
mož, kolektiv gradbenega pod--
jetja i»Ograd« iz -Ormoža in 
učenci vseh osnovnih šol iz ob-

Grozdje so sti-

Ptujski vrtec je dobil 
nove prostore 

1. oktobra. tega leta se je ptuj-
ski, otroški vrtec razširil. S pri- ' 
digbitvijo šolskega paviljona na 
Potrčevi cesti je vrtec dobil, lepe 
prostore, zelo, primerne za biva- ! 

nje predšolskjh otrok, saj so pro-
stori sončni in svetli, da se otro-
ci v njih dobro počutij bo raz- , 
nih zaposlitvah. Kapaciteta nove močja občine, 
zgradbe je 100 otrok. skali na 20 lesenih stiskalnicah. 

Marsikateri družini se Je' omo- Zmogljivost stiskalnic je bila 
gočilo da v času' zaposlenosti manjša od dnevno nabranega 
odda svoje otroke v vzgojo ta grozdja, kar je v času trgatve 
vatštvo prek dneva, saj o r g a n i - Predstavljalo največ, težav, 
zacijska enota posluje dnevno od V letošnjem letu je zadruga 
5.30 do 16 oz. po potrebi tudi do z odkupom, povečala kmetijske 
17 ure. S tem je bila dana mož- površine.za 268ha. Ima 2397 ha 
nost, da smo sprejemali tudi že obdelovalnih ^ovršln, ki jih 
dveletne otroke, kar prejšnja skrbno obdeluje, zato ni čudno, 
l e t a nii bilo izvedljivo zaradi pre- če je v družbenem . sektorju 
tesnih prostoTbv. i kmetijstva, dosežen velik gospo-

Vodstvo otroškega vrtca se za- ' darski napredek, 
hvaljuje občinski skupščini Ptuj Tudi povprečen letošnji pride-
za pomoč in razumevanje. , lek koruze za zrnje nI bil maj -

tti _ _ _ „ 
Majšperk; Vzgojno posvetovanje 
ob zaključku šele »a starše, Sto-
perce: Kaj vemo o umetnih zo-
beh {Dr. Vinko Brenčič). 

15,. X « . .Htjdlna:. Od spočetja 
do rojstva otroka (Dr. Ljuba 
Naudauer),«Jhr.šlne}: .Rak — bo-
lezen 20, stl. (Dr. Vinko Brenčič), 
Podlehnik: O pridelovanju hi' 
bridne koruze (Matko Žemljic). 

i«'. JCH. Hajdina: Sodobne re-
gulacija rojstev (Dr. Bili-na Do-
kmc>. Bolenšak: O pridelovanju 
hibridne koruze, (Matko Zemlji«), 
Videm: JUH — .boleien. 20. st|, 
(Dr. .Vinko. B/enčič). 
. .17.. Xt l JHTaJdina: Trma pred-

šolskega otroka (Anica Sobočan), 
Vitomarci: Naše sadjarstvo (inž. 
Aleksander Kravos). 
'TJ. XII- Hajdina: Igre ln igrače 

predšolskega otroka (Milica Lu-
garlč,, Markoyci: O pridelovanju 
hlbfldne_ koruze (Matkg Zem-

^^s i f f i S t eHe^ i š j e ' ekoijornsko. 
komercialne šoje je seminar ii 
osnovne matematike ob sredah ta 
jotklh v Ekonomski srednji šoli. 
Mčetek ]e vedno ob 16. uri. 

Seminar ii gospodarskega pra-
va je ob ponedeljkih ta četrtkih 

Ekonomski sradnji šoli, prieetek 
e oh 
, Sistematično delo v seminarjih 

ho za slušatelje koristno le ob 
njihovem resnem sodelovanju-
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PREDPRIPRAVE NA 
V 0 1 I T V I NA 

ORMOŠKEM OBMOČJU 
. . 1 
(Nadaljevanje • I, rtrazO) 

Zbor voHleev 
V februarju prihodnjega leta 

bodo zbori volilcev na območju 
©Mine, ko bodo dofconftno potr . 
dilt predlagane kandidature. 

„ V, I_ Zbori volilcev bodo ocenili delo 
možu. Delavci popravljajo to in ! °b«touke skupščine, V prihodnji 
ono, obnavljajo vinograde in sa- P^vo l i lna kampanji je tudi po-
dovnjake, krčijo goidov«, »6 - ^T*1"*0 ^ » t f t o uporabi« dose-
pravljajo ceste in delajo vrsto .Predvolilne izkušnje. Po-
drugih opravil. Posebno skrb pa f ^ ^ f J* več n<sposredrwga dela 
zadruga posveča strokovnemu ' « stika z občani. Vse pomemb-
in političnemu izobraževanju sestanke, razgovore, pre-
svojih- delavcev. V letošnji i » - w Podobno je treba iz-
braževalni sezoni bodo na vseh z® u*tv*rjanje.predvo-

V Podgorcih že vrsto let načrt-
no razvijajo lovni turizem. Te-
ga so letos še znatno pospešili z 
umetno gojitvijo divjadi. Kot je 
V razgovoru povedal predsednik 
lovske družine Bresnica in po-
slovodja- trgovine »Zarja-« v Pod-
gorcih, ' Albin Kaučič, njihovo 
lovišče meri 4.092 ha. Poljska lo-
višča imajo bolj malo. To je tu-
di' ena izmed slabih strani tega 
lovišča: Toda, kot pravijo, jih to 
veliko ne skrbi, saj je moč tudi 
na hribovitem pobočju lovišča 
Uspešno razvijati lovski turizem. 
Za bogat lov, kot ga ta družina 
ima vsako leto, predvsem skrbi-
ta .'lovska paznika. Lovišče šči-
tita pred škodljivci in divjimi 
lovci. V zimskem času hranita 
divjad in nadzorujeta lovišča. 

Zanimivost iz lovske družine 
je predvsem v tem, da si sama 
vzg*ja mladi naraščaj fazanov. 
Ima tri inkubatorje, s pomočjo 
katerih sa letos vzgojili 750 fa-
aanov. Fazane so spustili v last-
no lovišče. Letos pričakujejo, da 
bodo odstrelili 800 zajcev in fa-
zanov. Kot kaže, je lovišče Pod-
gorci eno izmed najbogatejših 
na območju občine Ormož. To je 
moč tudi ugotoviti potem, da ta 
lovska družina največ vlaga v 
razvoj lovnega turizma. 

Lovska zveza Ptuj je letos na-
roČila za svojih 18 lovskih dru-
žin samo 4000 mladih fazanov. 
Če primerjamo lovsko družino 
Podgorci, ki je v lastno lovišče 
spustila 750 fazanov, ugotovimo, 
da načrtno gospodarijo. Naj lep-
pogoji za razvoj lovnega turiz-
ma na območju občine Ormož so 
v Ormožu in v Središču. Na nje-
nem območju je devet lovskih 
družin, ki si po svojih sposobno-
stih in po naravnih pogojih vse-
stransko prizadevajo pritegniti v 
občino čimveč tujih lovcev. 

Se za uspešnejše razvi janje 
lovnega turizma pa bo treba še 
storiti mnogo več- Prav je, da 
služi lovska družina Podgorci 
lahko ostalim družinam v občini 
za zgled. »Tudi v Podgorcih ne 
živijo brez težav, saj lovski dom 
še ni urejen in sodobno oprem-
ljen, za to pa so potrebna pre-
cejšnja sredstva,- je nadaljeval 
Albin Kaučič. 

Prav bi tudi bilo, da bi vsa ne-
plodna in neizkoriščena zemlji-
šča na območju lovske družine 
Podgorci prevzela v upravljanje 
lovska družina, ki bi jih smotrno 
izkoristila za gojenje fazanov. 
To bi znatno koristilo pospeše-
vanje lovskega turizma. 

Ž i v a h n e k o n f e r e n c e S Z D L 
n a o r m o š k e m o b m o č j u 

S prvim deeejnbrom so se pri-
čele konference SZDL na ob-
močju občine Ormož in bodo tra-
jale 15. dni. Temeljite in vse-
stranske priprave na konferen-
ce množično obiikane in da je 
na njih živahna ter sproščena 
diskusija občanov. 

Smernice za družbeno politič-
no dejavnost v pripravah na 
VIII. kongres Z K J in sama ži-
vahna predkongresna aktivnost 
je sprostila iz vrst občanov vr-
ste konstruktivnih in tehtnih 
pobud za reševanje določenih 
pomembnih vprašanj, ki pozi-
tivno vplivajo na naš nadaljnji 
gospodarski in družbeni razvoj. 

Občani so se v času politične 
aktivnosti temeljito in vsestran-
sko seznanili z današnjo vlogo 
delovnega človeka v socialistič-
ni družbi in s procesom demo-
k#»Mnsa«je kadrovske politike, 
ki ishaja iz temeljnih načel na-
šega socialističnega sistema, 
predvsem pa iz pravice in po-
ložaja občana, ki mu ga zago-
tavlja ustavni sistem. 

Na konferencah člani SZDL na 
osnovi skrbno pripravljenih po-
ročil ugotavljajo, da je bilo delo 
krajevnih organizacij SZDL v 
preteklem obdobju zelo plodno. 
SZDL je krepila vpliv občanov 
pri reševanju gospodarskih in 
drugih družbemih problemov v 
občimi in kraju. Poročila in di-
sleutanti posvečajo posebno skrb 
gospodarskemu razvoju v obči-
mi in kraju, delu krajevnih skup-
nosti ter nalogam na področju 
šolstva, zdravstva in socialnega 

: varstva. Zavzemajo se predvsem 

za reševanje lokalnih proble-
mov. Preteklo obdobje plodne-
ga dela člani SZDL na konfe-
rencah dovol j kritično ocenju-
jejo, nakazujejo slabosti, napake 
im pomanjkljivosti dosedanjega 
dela. Na vse probleme nakazu-
je jo rešitve. Mnogo je razprav o 
tem, kako okrepiti vlogo kra jev-
ne skupnosti, kako delujejo sa-
moupravni organi v kraju, kako 
se uve l jav l ja jo oblike neposred-
ne demokracije (zbori občanov, 
potrošniška sveti ipd.). O važnej-
ših konferencah bomo poročali. 

D. R. 

Nesreče 

poslovnih enotah zadrug« taSa* 
ji za strokovno in družbeno-po-
litično izobraževanje delavcev. 
Namen tečaja bo, strokovno in 
politično izobraziti delavce, da 
bodo lažje in uspešneje delali v 
proizvodnji. -Na tečaju bodo med 
ostalim obravnavali pomen pe-
družabljanja zemlje, upp?abe 
sodobne mehanizacije - v kmetij-
stvu in drugo. Ustanovili bodo 
devet tečajev. < - ;,f 

Prva teleta v goveff 
farmi v Sfedflču 

. v-letošnjem letu j » Kmetjj?fe* 
zadruga Ormož pričela gradttt V 
Središču govejo farno. Nekaj 
hlevfev farme je že toliko ureje-
nih, da so pred kratkim sprejeli 
prve pitance, Ostali hlevi hode 
tudi v kratkem dokončno- zgra-
jeni. V farmi bodo pitali 2800 
govedi in do konca letošnjega 
decembra bodo število pitaaeev 
v farmi povečali na 800. 

Krčenje otoka pri 
Veliki Nedelji 

V letošnji mrtvi sezoni bo 
Kmetijska zadruga Ormož Izkr-
čila 15 ha gozdov in spremenila ! 
v njivske površine. Tako st bo 1 
zadruga v prihodnjih letih pri-l 
dobila približno 150 h? njivskih 
površin. R. D. | 

lilnega vzdušja. Pri tem pa je 
treba posebno skrbeti za reše-
vanje gospodarskih problemov 
in občanom nakazati Jasno smer 
nadaljnjega razvoja -gospodar-
stva v občinL 

Kaj pa načelo rotacijo? 
; . Na/Sel© notacije Je treba dosle-
dno realizirati, le v •' izjemnih 
primerih j»a ne bo mojoče upo-
števati > - . - . • ' -

To. fco tam, kjer b®do volilci 
iareeno zahtevali in glasovali za 
prejšnjega odborni&a aii poslan-, 
ea. Retacija ima z<ilo pomembno 
vlogo prt realizaciji načel do-
sledne demokratizacije. Tudi v 
gospodarstvu," pri nevoljenih 
funkcijah, pa je to toliko po-
membnejše. Namen rotacije je, 
» a čimveč ljudi sodeluje pr i de-
mokratičnem samoupravljanju, 
ne pa vedno i«ti, kot te bila- dor 
sedanja praksa, Rotacija ni želja 
posameznikov, ampak družbena 
potreba, ki jo zahteva naš hifarl 
vsestranski razvoj. 

Drago Rizman 

Dopisujte v 
T E D N I K 

Osamljena in zapuščena 
umrla 

Dne 30, 11. 1964 je bila najde-
na mrtva v stanovanju v Can-
karjevi ulici Terezija Svenšek. 
Imenovana je že nekaj časa bo-
lehala in je končno v osamljeno-1 komuni7. Zato pričakujemo," da 
r-̂ t Jm »>miirXnnn(it< lltmflo . „ . . . 

UPOKOJENCI SO DOBILI 
KLUBSKE PROSTORE 

Občinski odbor društva upo-
kojencev v Ptuju bo odprl v 
nedeljo 29. novembra ob 10. uri 
v Aškerčevi ulici št. 9 za svoje 
člane klubske prostore. Tako bo 
uresničena večletna želja upo-
kojencev po primernih prosto-
rih, k jer se bodo na svoje stare 
dni lahko kulturno-prosvetno in 
politično udejstvovali ter za-
bavali. 

Ureditev klubskih prostorov 
je za upokojence velika pridobi-
tev, saj so dobili lastno zabavi-
šče, kamor se bodo lahko zate-
kali ob slabem vremenu in v 
mrzlih in dolgih zimskih veče-
rih. Da je prišlo do ureditve 
klubskih prostorov, je glavna 
zasluga Občinske skupščine v 
Ptuju, ki je z razumevanjem 
in finančnimi sredstvi podprla 
stremljenje društva upokojen-
cev. Stanovanjska skupnost je 
opravila vsa adaptacijska dela. 
Tudi nekatera gospodarska pod-
jetja in zavodi so z denarnimi 
sredstvi ali raznim materialom 
podprli napore društvene upra-
ve. Vsem navedenim so naši 
upokojenci dolžni veliko za-
hvalo. 

Klubski prostori bodo služili 
upokojencem vseh podružnic v 

S tj in ?apuščenosti umrla. 

Mopedlst po nesreči 
mrtev 

V Zabovcih na občinski cesti je 
29. 11. padel z mopedom Franc 
Znidarič (1939) iz Bukovec 115, 
delavec pri Vodni skupnosti 
Ptuj. Zaletel se je v pešca Juri-
ja Za^ravca ln pri tem padel po 
cestišču ter se tako poškodoval 
po glavi, da je med prevozom v 
bolnišnico v Ptuj podlegel. 

V megli v Spuhljl s ceste 
v sadovnjak 

V Spuhlji pri Ptuju je zavo-
zil 7. 12. 1964 zvečer okrog 24. 
ure v megli z asfaltne ceste 
osebni avto iranskega državlja-
na Mescotlana Kamala. Na moč-
nem ovinku je zaneslo avto v 
bližnji sadonosnik in ga prevr-
glo. Voza«, žena in otrok so 
ostali brez poškodb, vozilo pa 
je močno poškodovano. Škode je 
za okrog 400.000 din. 

Do smrti povožen 
kolesar 

V glovenji vasi je povozil 4. 
decembra 1964 neznani avtomo-
bilist kolesarja Štefana Piška 
(1037) iz Zlatoličja št. 103. Ime-
novanega so našli še isti večer 
mrtvega na cesti s smrtonosni-
mi poškodbami" po celem telesu. 
Storilec še ni znan. Kako j e pri-
šel pokojnik pod avto, ni znano. 

se bodo udeležili otvoritve pol-
noštevilno. Odbor 

Ptuj 
STRELCI V ČAST 29. NOV. 

Po programu Obč. strelskega 
odbora so strelske družine 
ptujske občine v preteklem ted-
nu izvedle v čast 29. novembra 
vrsto medsebojnih tekmovanj. 

V Kidr ičevem so se na novem 
malokalibrskem strelišču po-
merile z M K puško ekipe: K i -
dričevo, Turnišče in T A P . 
Zmagali so favoriti iz Turnišča 
s 1128 . krogi, domačini pa so 
imeli 54 krogov manj in bili 
drugi. Od posameznikov je bil 
najuspešnejši Ratajc (Turnišče) 
z 234 krogi. 

V podjetju Strojne delavnice 
v Ptuju so se z zračno puško 
pomerile ekipe delav-
nic, gradbenega podjetja Dra-
ve in podjetja Gradnje. N a j -
uspešnejša je bila ekipa Drave 
s 765 krogi, sledila je prva eki-
pa Strojnih delavnic s 600 k ro -
gi in ostale. 

V Gorišnicl je družina izvedla 
medčlansko tekmovanje z zrač-
no puško, na katerem je osvoji l 
prvo mesto Franc Martinčič s 
162 krogi. SI idili so mu Franc 
Ciglar, Vili Horvat in drugi. 

Rezultatov lz ostalih družin 
pa ne moremo objaviti, ker še 
niso dostavljeni. K A 



K I D R I Č E V O 
Deiavski ^ e t T G A v Kidriče- j U r e j e n O S t ROSe l jO t r o j n o 1*P« spomin««« darila, 
an je na svoji 6. redni seji raz- | _ ^ _ J Praznovanje je bilo povezano r 

Ofl samo začasna? raznimi kulturnimi in Športnimi 
vem 
pravi jal tudi o odobritvi kritja 
izgub počitniškega doma v Cri-
kwenici. b bruto bilance, ki jo 
je organom upravljanja T G A 
dostavila upravnica doma, je 
namreč razvidno, da je ta dom 
Imel v minuli sezoni okrog 
M20.000 din izgube. Vsekakor je 
potrebno, da se pokrije nastala 
jsguba počitniškega doma, ker so 
JetovaK v domu predvsem člani 
delovnega kolektiva, kljub temu 
pa se postavlja vprašanje, ka-
ko dolgo bodo še trajale te izgu-
be in ali bomo končno tudi tu-
kaj prišli na zeleno vejo. 

Velika sredstva za pre-
orejevunje restavracije 

Dela pri adaptaciji dvorane 
restavracije niso potekala tako, 
kot je bilo prvotno predvideno, 
čemur pa je prav gotovo največ 
doprineslo deževno vreme. Kljub 
temu imajo člani kolektiva T G A 
in prebivalci naselja vrsto pri-
pomb. Največ jih je nedvomno 
glede stropa v dvorani restavra-
cije, ki je bil prav gotovo eden 
izmed izredno lepih in moder-
nih. Res si želimo lepo in so-
dobno dvorano, toda ali ni pre-
urejevanje perfektnega stropa 
le čisto preprosto razmetavanje 
sredstev? Prebivalci naselja in 
okolice mislijo, da to ni bilo po-
trebno in da je to razmetavanje, 
ki ga v trenutni situaciji ni moč 
opravičiti s prav nobeno nujno 
potrebo. Želimo si lepe dvora-
ne — toda ne za vsako ceno in 
50,000.000 din ali še več, tudi ni 
tako majhen znesek. 

Težave EM - obrata 
I Kidričevo 

- V podjetju Elektroindustrije 
!n splošne montaže EM Maribor 
— obrat Kidričevo so pred krat-
kim prešli na nekak skrajšan de-
lovni teden in sicer na 46-urni 
tednik. Tako delajo vsak dan po 
8 ur, v soboto pa le 6 ur. To je 
gotovo spodbudno in bodo sča-
soma po analizah o doseženih 
uspehih prešli na 42-urni delov-
ni teden. Imajo pa neke težave 
pri montiranju novega vakuuma 
stroja, ki bi naj pripomogel, da 
bi lahko ukinili nočno delo za 
žene. 

V minulih dneh ob praznova-
nju 10. obletnice proizvodnje in 
ob bližnjem prazniku dneva re-
publike je imelo delavsko na-
selje lep in svečan videz. Bloki 
so bili okrašeni z zastavami, pro-
stor okrog stavb je bil lepo oči-
ščen in vse je bilo v pravem 
prazničnem vzdušju. To so olep-
šale še uspele gasilske vaje pri 
samskem bloku in svečana otvo-
ritev ndve popolne osemletke s 
sodobno telovadnico, kar je prav 
gotovo največja pridobitev. Kot 
je bilo v teh prazničnih dneh, 
bi naj bilo tudi v bodoče, pred-
vsem kar se tiče Jjstoče okrog 
stanovanjskih zgracff, saj je prav 
ta čistoča zelo spremenila videz 
naselja. 

Dopolnitve pravilnika 
pred U0 

Dne 17. nov. 1964 so Organi 
upravljanja na svoji 6. redni 
seji razpravljali o pripombah k 
pravilniku o delitvi čistega do-
hodka. Dve delovni enoti sta da-
li svoje pripombe, o katerih je 
najprej razpravljala komisija za 
izdelavo pravilnikov in nato 
predlagala UO podjetja dopol-
nitve. UO je po razpravi naro-
čil komisiji, da je svoj predlog 
popravkov nekoliko spremenila, 
nakar je bilo vse predloženo de-
lavskemu svetu. Ta je po ob-
delavi • zavzel svoje mnenje. 
Istočasno so razpravljali orga-
ni upravljanja tudi o pravilniku 
o prispevku izrednim študentom 
poklicnih srednjih strokovnih in 
visokih šol ter o poslovniku dela 
komisije za kadrovanje in šti-
pendiranje. 

Proslava 10-letnice 
proizvodnje 

Delovni kolektiv T G A je v so-
boto, 21. nov. 1964, svečano 
proslavil 10-letnico proizvodnje 
in zaključek rekonstrukcije. Ob 
tej priložnosti je bilo zborova-
nje članov delovnega kolektiva, 
na katerem je govoril predsed-
nik delavskega sveta Viktor Pre-
log. Obravnaval je 10-letno delo 
in uspehe kolektiva. Člani z 10 
in več let delovne dobe v tem 
podjetju so ob tej priložnosti 

prireditvami, za zaključek pa je 
bil zabavni program v restavra-
ciji v Kidričevem in v Grajski 
restavraciji v Ptuju. 

Problemi stanovanjske 
skupnosti 

- Na 4. seji delavskega sveta 
7: oktobra 1964 je bila tudi raz-
prava o poročilu o problemih 
stanovanjske skupnosti v Kidri-
čevem, o katerem smo ž« ob-
širneje poročali. Tokrat je de-
lavski svet zadolžil komisijo za 
skupno potrošnjo in družbeni 
standard, da temeljito obdela 
poročilo stanovanjske skupnosti 
in nato da svoje mnenje ln pred-
loge oziroma izčrpno poročilo 
delavskemu svetu. Toda komi-
sija se še ni sestala in organi 
upravljanja ne morejo dalje. 
Vsekakor bi se komisija mora-
la čimprej sestati, kajti proble-
matike na tem področju zares 
ne manjka in se je že sedaj tre-
ba skrbno pripraviti, da bi jo 
lahko v naslednjem letu pričeli 
reševati. Časa za odlašanje ni. 
kajti v nasprotnem bomo spet 
samo pretresali probleme in 
ugotavljali potrebe — storili pa 
malo ali skoraj nič. Stanovanj-
ska skupnost je svoje potrebe in 
probleme res nakazala, sedaj pa 
je\ potrebno odrediti vrstni red 
potreb naselja in za njih reše-
vanje določiti tudi dovolj fi-
nančnih sredstev. Razumljivo Je, 
da bo potrebno k temu pritegniti 
tudi stanovalce. 

O. C. 

Vodovod - velika 
pridobitev 

Z gradnjo nove HE SD1 so ne-
katere vasi dobile vodovod, in si-
cer: Skorba, Hajdoše, Slovenja 
vas, Zlatoličje ln Gerečja vas. Ta-
ko ni težav zaradi vode. Veliko 
prebivalcev tz vasi, Id so dobile 
vodovod, že uporablja vodo. Tako 
so si mnogi vodo napeljali po 
vsem gospodarskem ©oslopju. Ure-
dili so si tudi kopalnice. Id jih 
prej niso imeli. Tako je vodovod 
velika pridobitev za te kraje, saj 
bo življenje na vasi še izboljšal 
in olepšal. P. G. 

ZAKAJ PREMALO SKRBIMO ZA POPRAVLJANJE 
TURISTIČNIH CEST? 

Čeprav se je letošnja, turistična 
s6£ona že končala, smo prejšnjo 
soboto obiskali Gomilo v Sloven» 
skfh goricah. Lep in prijazen kraj 
nas je vabil še toliko bolj zaradi 
znanega 18-metrskega razgledne-
ga stolpa. Na j dodamo, da naš 
namen tokrat m bil turistični, 
ampak si podrobneje ogledati 
pomembnejše turistične in kul-
turno zgodovinske spomenike na 
območju občine Ormož. Najprej 
Smo se pripeljali v Podgorce, kjer 
smo.si ogledali turistični lovski 
dom. Lovski dom seveda ni pri-
memo urejen, kot ga sodobni 
lovski turizem zahteva, toda je 
prijazen in prostoren lovski ko-
tiček, ki ga namerava v prihod-
nosti tamkajšnja lovska družina 
»Bresnlca« preurediti in sodobno 
ojiremiti. Kl jub temu, da dom ni 
bogat na lovskih trofejah, bo 
tamkajšnja družina tudi za to 
poskrbela. 

Peljali smo se skozi Vičance, 
Sejance, Savce, čez Senčak na 
Gomilo. Do sem je bilo vse lepo 
in prav, če ne bi padli na cesti 
približno dva kilometra pred tu-
ristično Gomilo z avtom r glo-
boko jamo. Zadnji kolesi sta 
drseli, trije potniki pa smo po-
magali šoferju iz jame. Blatni in 
onesnaženi smo ponovno sedli v 
avtomobil in nadaljevali pot 
proti Gomili. Vožnja je bila krat-
ka, vendar naporna. Izogniti se 
je bilo treba globokih jam in luž. 
Malo pred večjo vzpetino, morda 
kakih 600 metrov od turističnega 
stolpa, smo zaradi neprevozne 

ceste pustili vozilo in se napotili 
na turistično Gomilo. Morda me-
nite, ali se to dogaja na Gomili, 
da je mogoče turizem uganjati 
samo z razglednim stolpom brez 
urejenih ali vsaj za silo poprav-
ljenih cest? Turistično društvo 
Gomila obstoja že vrsto let; ali 
je kaj razmišljalo o izboljšanju 
cest? Treba je le samo malo do-
bre volje tamkajšnjih občanov, 
predvsem pa članov turističnega 
društva, in jame ter luže bodo 
odstranjene. To še ni vse. Na se-
verni strani gomilskega stolpa so 
razmetana lesena bruna, na južni 
strani pa niso pospravljene mize 
in klopi. Končana je letošnja tu-
ristična sezona in škoda je pustiti 
mize klopi na dežju, snegu ali 
na soncu. Na drugi strani pa so 
spodnji prostori stolpa prazni, 
kjer imajo dovolj prostora za 
svoj inventar. 

Ka j pa stolp? Razgledni stolp 
je središče gomilskega turizma in 
zato naj bi tudi za njegovo po-
pravilo bolj skrbeli. Na najvišji 
etaži stolpa je na podu zlomljena 
deska, kar bo lahko za katerega 
izmed turistov zelo usodno. Tudi 
okolica razglednega stolpa ni 
najlepše urejena Pod stopnicami 
je precej papirja, trešča in dru-
gih odpadkov. 

Vse naštete pomanjkljivosti 
opazi tudi površno turistovo oko. 
Vse to pa je moč odpraviti in tako 
zadovoljiti turiste brez finančnih 
sredstev, z dobro voljo tam-
kajšnjih občanov in članov turi-
stičnega društva. K. V. 

tladino se Je potrebno 
m m m ' ' » a 

pomeniti V nedeljo, 6. decembra, so 103 
delegati prisostvovali mladinski 
konferenci v Ptuju, ki je bila 
dobro pripravljena, dobro obi-
skana (103 od 108) in po raz-
pravi vsebinsko bogata. Na 
njej so prisostvovali tudi pred-
stavniki CK ZMS, OK ZKS Ptuj 
in obč. komitejev ZMS Murska 
Sobota, Varaždin in Cakovec ter 
predstavnik JLA iz Ptuja poleg 
drugih povabljenih in prišlih 
gostov. 

Poročilo o delu občinskega 
komiteja ZMS Ptuj in organiza-
cij ZMS v ptujski občini je 

Takšne ugotovitve so, razum-
ljivo, izzvale tudi živahno raz-
pravo. Iz vsega, kar so povedali 
tokrat mladi ljudje z vseh pod-
ročij in predelov občine, ni bilo 
težko ugotoviti, da ne zadošča 
mladini samo skrb staršev za 
njo, skrb šole, organizacij in 
društev in vse r':upnosti za to, 
da bi pravilno ocenjevala in 
vrednotila stopnjo družbenega 
razvoja v minulih 25 letih, pač 
pa hoče sama vse to doumeti, 
najti v tem svoje mesto, svoj 
razvoj in perspektivo. 

Zato so razpravljali delegati 

koraku občutiti, da se naša 
mladina bori za čim lepše živ-
ljenje v socializmu. Za njo ne 
bi zadoščalo samo to, da bi ži-
vela v njem. Tudi odgovori 
ostalih diskuta-J" . so bili zelo 
zanimivi. 

Sprejeti sklepi so izvleček iz 
vsebine vsega povedanega in 
predlaganega na konferenci. 
Med vsemi je prav gotovo naj -
važnejši sklep o nadaljnjem 
skupnem prizadevanju vseh or-
ganizacij ZMS v občini skupno 
z občinskim komitejem, da bi 
pridobili čim večje število mla-
dih ljudi v ZMS in da bi bilo 
delo res uspešno. 

Tako je obljubil v zaključnem 
nagovoru tudi novoizvoljeni 
presednik Jože Stebih v svojem 
imenu in v imenu novoizvolje-
nega komiteja ZMS. VJ. dinarjev, 

V predzadnji številki »Tedni-
ka« z dne 3. novembra 1964 je 
med drugim obravnavano poro-
čilo na občinski skupščini o de-
javnosti trgovskih podjetij na 
osnovi devetmesečnega periodič-
nega obračuna. Med ostalimi je 
analizirano tudi naše podjetje 
»•Les« Ptuj, kar zadeva trgovsko 
dejavnost Ker se ukvarja naše 
podjetje z dvema glavnima de-
javnostima, to je s proizvodnjo 
ter trgovino, smatramo, da niso 
bralci »Tednika« s tem poročilom 
pravilno informirani o celotni 
sliki našega podjetja. V ta na-
men želimo dopolniti poročilo ter 
tako omogočiti bralcem vpogled 
v naše celotno poslovanje. 
"•• Kakor že uvodoma povedano 
se ukvarja naše podjetje s trgov-
sko dejavnostjo (trgovina na 
drobno in debelo s kurivom in 
gradbenim materialom ter z raz-
nim lesom, tranzitna trgovina 
prek predstavništev v Zagrebu 
in Novem Sadu), poleg tega ima 
še žagarski obrat v Rogoznici, 
žagarski obrat v Apačah, najem-
niške žage na območju SR Hrvat-
ske ter obrat mizarskih izdelkov 
(Crnci-Apače). Po številu zapo-
slenih zajema proizvodna dejav-
nost 80 odstotkov vseh zaposle-
nih in le 20 odstotkov trgovska. 
Skupni dohodek podjetja po de-
vetmesečni vnovčeni realizaciji 
ter njegova delitev za podjetje 
kot celoto je znašala: 

Celotni dohodek 984,800.080 din, 
dohodek 188.500.000 din, čisti do-
hodek 180,600.000 din, od tega za 
osebne dohodke 104,800.000 din in 

Potrebno je videti celoto 
Tako je bil letni plan v devetih 

mesecih dosežen v celotnem 
69,7%, dohodek z 80,3%, čisti 
dohodek z 80,6 •/», osebni dohodki 
z 80,2*/« in ostanek čistega do-
hodka, ki je namenjen za sklade 
podjetja, z 81.2 %. 

Podjetje plasira proizvedeni 
rezani les predvsem na inozem-
sko tržišče, in to okrog 80 odstot-
kov celotne proizvodnje. Tako 
znaša izvoz za prvih devet me-
secev letošnjega leta 191.521 do-
larjev nasproti letnemu planu 
170.000 dolarjev. Prav izvoz omo-
goča podjetju doseganje tako vi-
sokega dohodka. 

Podjetje se bo v svoji trgovski 
dejavnosti, zlasti še v trgovini na 
drobno, posebej zalagalo, da bi 
shajalo s čim manjšo maržo in 
da bi tako predstavljalo cene-
nega posrednika med proizvajal-
cem in potrošnikom. 

Ponovno poudarjamo, da ni-
smo imeli s tem popravkom na-
mena popravljati poročila tov. 
Donaja, temveč le izpopolniti 
njegova izvajanja, ki se nanašajo 
samo zgolj na trgovsko dejavnost 
našega podjetja ter prikazati 
podjetje kot celoto. Cim. 

Zakaj je enolončnica 
v Ptuju dražja? 

Večkrat slišimo o enolončnici, 
o prehrani našega delovnega člo-
veka, o potovanju v službo in 
nazaj ter o drugih problemih in 
težavah, ki so tesno povezani - z 
vsakdanjim delom. Vsi tehtamo 
in razmišljamo o tem, kako pove-
čati produktivnost dela in kako 
nuditi delovnemu človeku udob-
nejše življenjske pogoje. Med te 
vsekakor sodi enolončnica, ki 
mora biti, glede na primerno ce-
no, dostopna slehernemu delav-
cu. Cena enolončnice pa je v 
treh sosednjih občinah zelo raz-
lična, čeprav se vsebina in kalo-
rična vrednost enolončnice bist-
veno ne razlikuje. 

V Ormožu pri »Abonentu« vam 
z enolončnico prijazno postrežte 
natakarica Marija. Izdatna eno-
lončnica (npr. kranjska klobasa 
in krompirjeva solata ali kuhana 
slanina in zelena ali zeljna sola-
ta) je prav okusna. Poleg eno-
lončnice se sme vzeti po več ko-
sov kruha, cena pa znaša 100 di-
narjev. V ptujski restavraciji je 
vse dražje, kljub temu da je sa-
mopostrežna re«tavracija. Eno-
lončnica, ki ni obilnejša ali 
okusnejša od ormoške, je za 20 
dinarjev dražja, posebej pa je 
treba plačati kos kruha po 15 di-
narjev. 

Koliko pa stane enolončnica r 
mariborski samopostrežni restav-
raciji? Toliko kot v Ormožu. Za-
kaj je enolončnica v Ptuju draž-
ja? Maribor je precej večje me-
sto od Ptuja, Ormož pa manjše. 
Kje so vzroki, da je cena eno-
lončnice v Ptuju pretirano visoka 
in kaj pravi kolektiv gostinskega 
podjetja »Haloški biser« k temu? 

Morda bi bilo dobro primerjati 
osebne dohodke zaposlenih v tem 
obratu z ostalimi tovrstnimi pod-
jetji izven občine. V tem prime-
ru je potrebno omeniti, da je tre-
ba zviševati osebne dohodke sa-
mo skladno s povečano produk-
tivnostjo dela in ne na račun po-
trošnika. Mnenja sem, da bi sme-
la biti cena enolončnice v Ptuju 
podobna ceni v Ormožu in v Ma -
riboru, ne pa da je za 35 '/o višja. 
Ce je vzrok visoke cene enolonč-
nice v Ptuju amortizacija poslov-
nih sredstev ali slabo organizi-
rana notranja delitev dela, ne 
dovolj strokovno usposobljen ka-
der ali podobno, potem je treba 
v podjetju nekaj ukreniti. 

Sindikati in v«i delovni ljudje 
morajo skrbeti za to, da nudimo 
delovnemu človeku vse, kar nuj-
no potrebuje, posebno pa to, kar 
povečuje njegove pogoje za ve-
čanje delovne ' storilnosti, po 
zmerni ceni. Po zgledih iz drugih 
krajev ngotavljamo. da Je to 
vprašanje moč urediti. Kar je 
možno drugod, Je možno tndi v 
Ptujn. Ce v tem pogledu določe-
ne stvari ne ustrezajo, pa najsi 
gre za organizacijsko obliko te 
službe ali kaj drugega. Je pač 
potrebno te zadeve prilagoditi 
potrebam in navedenemn cilju. 

Drago Rizman 

»FLORIDA« 
OB SREDOZEMLJU 
naj bi v štirih aH potih letih na-
stala po zamisli francoske vlade. 
V kombinaciji zanjo je sto km 
dolgo obrežno področje ob ustju 
reke Rhone. 

MERAM JESENI 13S1 
ostanek čistega dohodka 79,800.000 j je imol poletno temperaturo, čar 

in bogastvo jesenskih barv in 

nad 20.000 gostov, ki so se zdra-
vih z uživanjem grozdja ali bfll 
sicer na rekreacij L Ne zadostuje 
videti Meran; treba ga je dožive-
ti, da se lahko oceni, kaj pomeni 
zdravstveno to turistično. 
KOPANJE PRI REFLEKTORSK1 
SVETLOBI 
omogoča špansko morsko kaMM-
šče San Sebastien. 

Kozerija 

Delegati in gostje na konferenci ZMS v Ptuju 

prečital Vinko Turk. To je po-
kazalo na vso voljo in na dober 
namen občinskega komiteja I 
ZMS Ptuj in organizacij ZMS v i 
občini, da bi zbrali okrog sebe 
čim več mladine iz šol in ko-
lektivov, iz vasi in naselij ter 
da bi storili vse, kar se da, gle- j 
de na želje, ugotovitve, predloge 
in zahteve. Poudaril je, da je 
ob velikih današnjih spremem-
bah, zlasti na podeželju toliko 
večja skrb in naloga organizacij 
ZMS, najti vse mlade ljudi, ki 
iščejo svoje mesto v današnjem 
življenjskem vrvežu in na svoji 
poti v družbo, v poklice ter v 
organizacije in društva. Prikazal 
je tudi, da ne zadošča ugotovi-
tev, da se mladina ne zanima 
za dogajanje v svoji okolici in 
v širšem svetu, temveč je po-
trebno poiskati jedro iz vsega, 
za kar se zanima, se z njo po-
meniti in z njo dalje delati ter 
reševati probleme, ki jim sama 
ne najde izhoda. i 

o skrbi za politični in strokov-
ni kader, za niegovo šo.jnje in 
literaturo, za njegov svetovni 
nazor, za uveljavljanje obvešča-
nja javnosti s pomočjo radia in 
tiska, za skupno delo z organi-
zacijami iz bližnjih občin, za 
razvedrilo in kulturno udejstvo-
vanje, za delo v predstavniških 
organih, za udejstvovanje v fiz-
kulturi in športu, za dopolnilno 
izobraževanje po končanem 
osnovnem šolanju itd. Navzoči 
gostje so odgovorili diskutantom 
na vsa vprašanja. Predstavnik 
CK ZMS iz Ljubljane je pouda-
ril, da morajo organizacije ZMS 
in komite s svonm de^m do-
seči cilje v duhu programa 
ZMJ in da morajo najti za vsak 
problem najboljši izhod in re-
šitev. Samo želje, ugotavljanja, 
predavanja itd. ne zadoščajo. 
Delo, akcije in izmenjave 
mnenj oblikujejo mladega člo-
veka. Predstavnik JLA je po-
udaril, da moramo na vsakem. 

Franček iz bližnjega podjetja 
T isti dan je bil rame zelo napo-

ren. Sprva sem bit zvečer kot mr-
tev. potem pa je proti jut rti popu-
stilo ... 

Znašel sem se v delovnem kolek-
tivu, ki pridno dela in dobro go-
spodari. Ko sem se nekoliko se-
znanil z njegovimi {lani. sem bil 
prijetno presenečen, s kakšno 
skrbnostjo in resnostjo se zanima-
jo za celdtno poslovanje. »Glej,* 
sem si rekel, »to je delovni kolek-
tiv, ki mu blizu ni para. Delitev 
dela je sodobna, organizacija po 
odlična Vsakdo opravlja svoje de-
lo s polno osebno odgovornostjo 
in z zavestjo, da dela sebi v dobro 
in v dobro celotnemu kolektivu. 
Vsi imajo od njega koristi.« 

Pogovoril sem te z nekaterimi 
člani. Z zadovoljstvom so mi pri-
povedovali, da. se v podjetju te-
vstno razumejo. Vsi vestno t* po-
šteno delajo. Pri njih je doma 
pravo tovarištvo. 

Od delavea Fran teka sem zve-
del, da imajo v podjetju požrtvo-
valnega, sposobnega, skromnega in 
marljivega direktorja. Za kolek-
tiv je ravno tak kot je dober o ie 
za svojo družino. Tudi pri njem 
doma bi gotovo dejali, da brez nje-
ga ne bi bilo lepo. Zelo je priza-
deven tn najmanj enkrat mesečno, 
obišče sodelavce po obratih, v od-
delkih, sektorjih in referatih. Za-
nima se, kako poteka delo, kakšne 
težave imajo ljudje in kako bi 

qdpravili težave s skupnimi moč-
trd. Skupne tzkušnie so dragoceno 
begastvo. Brez Izmenjave mnenj 
bi -težke šlo: Pri direktorju se re-
dno sestaja, strokovni kolegij, fci 
obravnava na enoumen sestanku 

pereče zadeve, Tudi na teren 
pride zplo pogoste,: najmanj vsa-
ka dva meseca. Pri njih ni tako 
kot drugod r,.. Direktor jih obišče 
ii. povpraša, kako se počutijo, r«-
nima se, kako poteka delo. koliko 
zaslužijo, kako izhajajo z osebnimi 
dohodki in v kakšnih stanovanj-
skih razmerah živijo. V$ak človek 
inia^svoje skrbi tn težave pa tudi 
spoje Selje in načrte. 

Frančekovo. pripovedovanje me 
je ker navdušilo. Povedal mi je še. 
da so v navadi trudi priložnostni 
razgovori. Povedo direktorju, kaj 
metijo. On ima vedno pri roki 
beležp.ico. Vse si zabeleži. Zadeve 
se potem uredijo, da so rsi zado-
voljni. ' 

V podjetju imajo tudi tehnične-
gadirektorja. V delu je neizčrpen. 
Nekaj (asa si prihrani, da Se lahko 
redno obišče delov*.a mesta. Z vso 
skrbnostjo se > zanima, zakaj ,so 
nekkteri dilavti zadovoljni in za-
kaj -drugI hišo. Odgovorni vedo, 
da mu morajotpravočašntj poro-
čati o delavcih, ki so posebno pri-
zadevni in uspešni pri delu. Prav 
ima, da je potrebno zaslužne na-
graditi. Zaradi tega .je morala ko- I 
lektiva na višku, in vedno več us-
pehov. Stroji in orodje so v redu, 

ker jih vsi skrbno vzdržujejo. Vsi 
so veseli, da je tudi tehnični di-
rektor tako skrben za delovnega 
človeka. 

Sej računovodstva je zelo vlju-
den in uvideven. Za vsakogar zna 
najti dobro besedo in zna vsem 
tudi zamotane stvari tako razlo-
žiti, da ga vsi razumejo. On ne 
pozna strokovnega računovodske-
ga jezika Pravo zadovoljstvo je, 
ko se z njim pomenijo o vsem. Po-
vedo mu tudi, kar jim ugaja in kar 
ne. Na sejah delavskega sveta je 
prijetno poslušati njegovo tolma-
čenje o tem, kako gospodarijo. Ne 
operira s ttevilleami. Z njimi si le 
pomaga, da bi ga vsi prav razu-
meli. Tudi njegovi najbtižnji sode-
lavci ugotavljajo, da je njihov šef 
zelo dostopen človek, ki ga nič ne 
spravi s tira, niti uradni list. Ce 
se primeri komu napaka, ga ne 
obsipa s kupom' očitkov, temveč 
tako pojasni, da se napake ne po-
navljajo. 

Tudi s šefom komerciale so za-
dovoljni. Vneto opravlja svoje po-
sle in se. zaveda, kako daleč segajo 
njegove pristojnosti., V delo dru-
gih•. se ne meša. Pri svojih dolž-
nostih j.e dosleden. Strpški njego-
vih potovanj , so najnižji. Z 
cspbnim avtomobilom potuje le, 
ko nI drugega,, izhoda. Kjer se vse 
ne da pismeno ali drugače urediti, 
obišče osebno, flajveč potuje z av- , 

tobusom in ž vlakom. Telefon, br. 

zojav in pisma manj stanejo kot 
voznine in dnevnice. »Dobro blacro 
je lahko prodati,. pravi »in bres 
osebnih intervencij, brez pogosti-
tev v hotelih in brez komercialne-
ga vzdušja v družbi, ki se poslov-
no preveč rada ne meni. Z vlci al 
je ie malokdo pridobil dobre kup-
ce .. .t Njegova posebna lastnost; 
ugleden je v svojem okolju i « zelo 
priljubljen med sodelavci. Rad se 
pomeni z vsemi in ne zavrača no-
ben e dobre zamisli, čeprav prid* 
od m\ajiih.» 

Hotel sem že oditi. Mudilo se mi 
je. Prijatelj me je zadržal, naj ca 
poslušam. 

V podjetju imajo še sekretarja. 
Je duša podjetja. Mnogo zaslug 
ima za to, da so delavci in njiho-
vo delo pravilno ocenjeni in tudi 
praoflno nagrajeni. Po delovnih se-
stankih dosledno izvaja, kar je bi-
lo dogovorjeno. Pohvali in kriti-
zira šele, ko je vse zadeve dobro 
spoznal Ni zaletav. Pri sodelav-
cih ne pozna osebnih simpatij, pri-
jateljstva ali poznanstva. Je ne-
pristranski in pravičen. 

Vedno topleje mi je bilo. Lahko 
bi mi zavr*elo, toliko lepega 
sem slišal. V tem kolektivu je po-
temtakem res tako. kot mora biti. 
_ » Poglejte, to je kolektiv,« sem 

rekel in se ... zbudil. Vra je bila 
že šest. 

Nekatere noči so res čudovite * •. 
—ik— 

y 



Starta ljudskih knjžnic v občini 
Ob zbiranju gradiva za rep 

ljudskih- knjižnic v naši občini 
nu (prrg!e!i::nih 14). je skoraj p 
membnost in revščina. Saj sko 
žnic. To so večinoma zbirke knji 
ta samevajo na policah, ne da 

in ob obisku knjižnic na tere-
ovsod ugotovljena njih nepo-
raj več ne zaslužijo imena knji-
g, ki bolj ali manj že leta in te-
bi kogarkoli notranje obogatile. 

V knjižničarstvu ppnšamo že vc čletni zastoj in sedaj ugotavlja-
mo pravo kulturno katastrofo. 

ubliško skupščino o delovanju , okrog nas, v zapadnem in vzhod-

Na razvol knjižnic bistveno 
vpl ivajo tr i je činitelji: prostor, 
knjižni fond in knjižničar: 

Kar zadeva prostor, so skoraj 
vse naše prosvetne knjižnice v 
veliki zadregi. Večinoma domu-
jejo v šolah, v razredih, ena (na 
Ptujski i gori) se je morala zadev 

krat, drugi pa vsak posamezen 
obisk. Številke o izposojenih __ __ 
knjigah so tako neznatne, da j m a propadanja knjižničar-

nem svetu, že več let uspešno 
delajo v tej smeri in pridobiva-
jo nove bralce s propagando, 
včasih tudi na bolj ali manj vsi-
ljiv način. 

Iz te sedanje kulturne revšči-
ne se moramo na vsak način 
dvigniti in odstraniti vse vzroke, 
ki so privedli do zastoja oziro-

skoraj ne bi mogli več govoriti 
o knjižničarski dejavnosti v va-
seh naše občine. 

Razen od objektivnih pogojev 
je odvisen uspeh knjižničarske 

stva. 
Urediti moramo v mejah mož-

nosti knjižnične prostore. Pro-
stor knjižnice mora privabljati 
s kulturnim videzom, ne pa od-... • S nuiiui l l l l l l V lUCAUill, uc pa wu 

v o l j i « celo' s prostorom na šol- i dejavnosti v veliki men od knji- p r v j z a h t e v i s t a č i s t o č a t n 

' sk»m hodniku. V Gorišnici je ; žničarja, njegove osebne vneme, j snJ n a t o p r l m e r n o pohištvo, 
krv nica' (,v šolskem kabinetu, | požrtvovalnosti in_ iznajdlj ivo- | k n j j £ , e l i c e o z i r o m a o m a re , 
ki je prenatrpan z omarami, uči- j sti. Kes je. da so nasi knjižničar- : J m l z e s s t o l l > P o z i m l b i m o . 
li, zvezki itd. Nujno bo potreb- ji, po večini prosvetni delavci,-• , Q r t o p e l N a t e r e n u 

no oskrbeti drugi prostor - sobo mnogokrat prek svojih moči n u j n o ^ o t r e b n a p o v e zava 
na južni strani, v pritličju šol- obremenjeni s poklicnim delom j s o d e l o v a n j e množičnih druž-
ske zgradbe, saj je to knjižnica; in da jim za dodatne dolžnosti., organizacij (primer v Le-
močneišega kulturnega in go- : ze zmanjkuje delovnega elana. 
Spodarske;a centra. Vse te go- Prav prijetno so presenetile Ze-
stujoče knjižnice razpolagajo po tale, kjer je lahko ugotoviti de-
navadi le z enim kosom inven-
tarja, s knjižno omaro. Nekatere 

lovni optimizem tamkajšnje 
knjižničarke. Kako odločilno 

benih organizacij (primer 
skovcu). 

Vsem knjižnicam bo mogel bi-
ti zagotovljen vsakoletni prira-
stek knjižnega fonda 7-letnl 
plan knjižničarstva predvideva. 

- monge potujoče knjižnice, ki tu- j svetna knjižnica že 2.000 knjig. 

so dobile sicer ustreznejše pro--! vpliva na usoeh osebna zavze-
stere v gasilskih oziroma zadruž- tost knjižničarja. j ? o pokazale j dajb, » t e f c v letu M v s a k t p n 
nih domOvih, vendar tudi nji 
hov zunanji izgled pogosto, ne 
ustreza. Neočiščena tla, že leta 
in leta neprepleskane stene, sta-
ro, od vseh strani prineseno po-
hištvo; buteljke in kozarci, sle-
dovi nedavne veselice, ne sodijo 
v knjižni prostor. V takem oko-

di t novejšim knjižnim fondom 
niso privabile dovol j bralcev. 
Krivda je v tem. da se samo ča-
ka na bralca, namesto da bi ga 
sami ria ta ali oni način priva-
bili v knjižnico. Ni pravilno, da 
se zdi. da je reklama umestna 

lju knjižnica nikakor ne m o r e | samo za trgovske oziroma gospo-
delovati kot* kulturno žarišče, barske dejavnosti. Potrebna je 

tudi za kulturno delo. žal pa se Najslabši vtis je v- tem pogledu 
napravila knjižnica v Muretin-
cih. Je v nevzdrževanem, nepo-
čiščenem skladišču med naj-
raznovrstnejšimi predmeti (in-
strumenti, voziček, motor itd.), 
z dotrajanimi policami, z izrab-
ljenim pohištvom ter z zastareli- P l u i 
* , .. _ i I o I. ̂ Kn t 

mi m dotrajanimi knjigami 25 
prosvetnih knjižnic razpolaga z 
malenkostnim knjižnim fondom 
12.687 knjig ( v zadnjih 8 letih, 
od leta 1956 dalje, znaša knjižni 
prirastek le 1714 knjig). Samo 9 
knjižnic ima nad 500 knjig (eden 
izmed pogojev za registracijo). 

ne poznamo reklamnega fonda 
za to \ področje. Knjižničarji 

Te postavke nikakor ne bomo 
mogli doseči, prizadevati pa bi 
si morali, da bi se ji približali. 
Sekretariat Občinske zveze kul-
turnih in prosvetnih organizacij 
Slovenije Ptuj je sklenil v letu 
1964 izločiti od celotne dotacije 
2,000 000 din vsaj 30 odstotkov 
(600.000 din) za nabavo knjig za 

pise in seznam s priporočenimi 
knjigami. 

Najtežja naloga bo vzgojiti 
pravega, vnetega knjižničarja. 
Tu ne mislim samo na vestno 
evidentiranje knjig, ki se izposo-
jajo in vračajo, na vpisovanje v 
inventarno knjigo in izpolnjeva-
nje potrebnih obrazcev, teimveč 
predvsem na knjižničarja — kul-
turnega aktivista, ki se bo čutil 
odgovornega za to, da toliko in 
toliko ljudi ne bere in bo iskal 
poti, kako privabiti vse te v 
knjižnico. Zlasti v odročnejših 
krajih, kjer je knjižnica poleg 
šole ali pa celo sama edina kul-
turna ustanova, bi morala širi-
ti na razne načine dobro knjigo. 

Oblike takega dela so: bralni 
večeri, povezani z razgovorom o 
knjigah, knjižne razstave, v več-
jih krajih morda tudi obisk do-
mačega pisatelja ali pesnika. Ni 
nujno, da izvede knjižničar 
vse to sam, nujno pa je, da or-
ganizira take oblike dela ln naj-
de sodelavce pri učiteljih, pred-
vsem pri slavistih. Sekretariat 
Občinske zveze kulturnih in pro-
svetnih organizacij Slovenije 
Ptuj je sklenil, da ba organiziral 
v decembru 1 dnevno posvetova-
nje knjižničarjev iz ptujske ob-
čine, na katerem bi obdelali ne 

Čestitamo novosprejetim 
pionir|em 

Ljubezen ln najčistejše tovarištvo domovine, danes pa se aktivno 
morata povezovati otroke vseh vključujejo v utrip socialistične 
naših narodov. 1ITO graditve domovine. 

. . . . Zveza pionirjev spodbuja mla-
V socialistični domovini imajo d e k u f e n j u i n d e l U i u č i jih lju-

pionirji svojo najmlajšo organi- b i t i i n s p oštovati domovino, star-
zacijo - Zvezo niomrjev. Nasta- š e< d e l o v n e l j u d i i n tovariša Tita, 
la je v najpomembnejšem zgo- v z a a j a j i h v tovarištvu in med-
dovinskem obdobju naših naro- s e b o n e m sodelovanju vseh na-
dov, v narodnoosvobodilnem bo- r o d o J v ju q os lav i i e . 
ju ' i 

2e leta 1941 je dala Komuni- ' DOBER PIONIR - DOBER UCE-
stična partija Jugoslavije pobudo 
za ustanovitev Zveze pionirjev. 
Ustanovljena je bila na I, kon-
gresu mladine USAOJ v Bihaču Tiio""v s eb f " lastnost "pionirja, 
dne 29. decembra 1942. 1 1 f •. 

NEC 

Zveza pionirjev zbira pionirje 
z namenom, da v duhu pravil go-

i hkrati najlepše lastnosti sociali-
stičnega človeka. Človeka ceni-
mo po delu in znanju, zato se 
morajo pionirji veliko in pridno 

V resoluciji tega kongresa be-
remo, naj USAOJ (Ujedinjeni Sa-
vez Antifašističke Omladine Ju-
goslavije) povezuje vso mlado učiti, da bodo lahko dobri pio-
generacijo naše domovine in jo nirji in dobri člani naše sociali-
vključi v narodnoosvobodilni stične skupnosti. V šoli, doma, v 
boj različnih pionirskih dejavnostih, 

V teh revolucionarnih letih se * delovnih akcijah, naj bodo sve-
je razvijala pionirska organizaci- t e l v z 3 l e d P 1 . 0™! 3 m , n a j 0 s v ° ^ e 

a pod mladinskim vodstvom. Pi- » « J . e Ponašajo na mlajšei , p i -
onirske čete, brigade, odbori, " u , e > ° . P \ n a ? . v,' ^ ' 
skupine so po svojih močeh so- , k l z a n J e " t h " I z -
delovali v boju. Mnogi pionirji ž aga j o oblikovat, človekovo 
so bili kurirji, zbirali so hrano, o s e c m o s t -
zdravila, nekateri pa so postali K e r 81110 l e t o s na rojstni dan 
pravi borci v partizanskih briga- republike, 29. novembra, sprejeli 
dah. Mnogi mladi so ostali za u t e n c e razreda - cicibane v 
vedno v gozdovih, na krvavih Z v e z o Pionirjev skrbimo, da bo-
poljanah, za osvoboditev naše *> ohrandii na ta dan lep spomin. 

. . . . „ . . , .. domovine so darovali svoje otro- S o l e ' . p ! o m r ^ ' J t a r e S m S ^ \ w ^ • samo administrativne dolžnosti, i k „ i | v i i e l n i o M . i ( . ( „ pionirski odredi so pripravila š k 0 življenje. Nešteto mladih, £ g e p o t r e b n < ) ) d a ^ n0vospre-

( j e t i pionirji spoznali svojo orga-
' nizacijo, pravila, naloge, dolžno 

ampak tudi kulturno-propagan- n e d o l ž n i h J o t r o k j e u m r l o z a l a_ 
dno delo knjižničarja. k o t o v t a b o r i š č i h ; 

Pri vsem knjižničarskem delu P o o s v o b o d i t v i j e Z v e z a p f o . 

Knjižničarji bodo dobili dobro-

Sekcije DPD Svoboda Ptili n a p r e d u j e j o 

knjižnice na terenu pri podruž- . nas mora voditi geslo: »Knjigo v n i r j e v { , š i r o k a d r u ž i n a 
niči Mladinske knjige v Ptuju. 1 vsako družino!« • vseh jugoslovanskih otrok — 

A. M. piontrjev. Pomagali so pri obnovi 

Godba na pihala DPD Svoboda 
vodstvom kapelnika 

Jakoba Strucla lepo napreduje, 
odkar jo ie spet prevzel sposobni 
dirigent. To se je opazilo ob nje-
nem nastopu v Kidričevem, ob de-
seti oble tri .Ci, ko je nastopilo že 
22 godbenikov. Od mladega na-
raščaja, ki ga v Glasben! šoli v 
Ptu.iu vadi tov. Strucl, se ie sta-
rejši godbem kader povečal za 

To so: Borovci, Bukovci, Mure- » npvih mlajših č l a n o v t a k o da 
tinpi ?otale Mnišnerk T ovreric I b ° Ptujska pihalna godba Štela 30 tinci, Zetale, Ma j špe rkUov i enc | h g o d b e n i k o v T i redno va-
na Dravskem polju, Kidričevo. , d j j 0 p o 2_ a l , p a veCkrat tedensko 
Desternik, Juršinci). Eden izmed t e r s e Dripravljaio na samostoinl 
najvažnejših podatkov je poda- koncert, ki ga nameravajo izvesti 
tek o nabavi novih knjig. Po 
poslanih poročilih (manika jih 
osem) je v zadnji sezoni doku-
pilo nove knjige le 10 knjižnic. 
Najmočnejša knjižnica, ki Je v 
Kidričevem, ni poslala nobenega 
poročila, druga po obsežnosti v 
Majšperku'. ni dokupila niti ene 
knjige. Mnoge knjižnice, ki delu-
je jo v g6spodarsko šibkejših 
krajih, so zmogle vsaj, skromna 
sredstva, za nabavo novih knjig. 
Do 10 knjig so kupile knjižnice 
Desternik, Trnovska vas. Videm, 
10—20 Ptujska gora, Vitomarci 
in Žetale (šolska knjižnica v Ze-
talah je dobila lepo zbirko knjig 
od T G A Kidričevo), 20—30 Bu-
kovci, Juršinci in Stoperce. Najq 
jveč — 44 knjig — je kupil knjiž-
nižar v Borovcih. Sploh je na-

v začetku leta 19§5. Tudi člani 
plesno športne .<etcc,.ie se ;iOd 
vodstvom učiteljice tov, Anjete 
Kralj pripravljajo. Plesni par 
Glatz žanje lepe uspetie v med-
narodnem tekmovanju. Tudi sek-
cija instrumentalni ansambel »Ga-
leb« Svobode Ptuj žanje na go-
stovanjih lepe uspehe Člani an-
sambla igrajo precej pester vese-
li zabavn: program. Dri katerem 
nastopajo tudi člani nlesno šport-
ne sekcije z modernimi plesi in 
člani dramske sekcije. 

Tako nastopi instrumentalni an-
sambel » G a l e b « Svobode P t u j z 
veselim zabavnim programom v 
večeru , g l a sben ih , p e v s k i h , p l e s n i h 
in humorističnih točk v ponede-
l jek. 14. dccembra, » b 17. in 20. 
uri v dvorani kina Ptuj . Pred-
prodaja vstopnic pri blagajni ki-
na. Sodeluje: 6 instrumentalistov, 

pravila knjižnica v Borovcih gle- 4 nevke, pevec, in 3 humoristi. 
de urejenosti knjižnega fonda • Ansambel »Galeb« redno vadi 

. dober vtis. Številke o nakupu i dvakrat po 3 ure tedensko v Na-
nmrih ir n ia 'r Sr nnraTnp Razum- rodnem domu, pred nastopi pa tu-novih knjig so porazne, siazum d Ansambel sestavljajo 
j ivo je, da ne more o n za ^ u r e ^ v s e m l i u d i e 

iz delavskih vrst 
knjižnice, ki ze po deset let po- j j n s r e r t n j p š o l s k e m i a d ine Danes 
nujajo bralcem iste knjige, več i j t e ; j e ž e 22 članov ter se vanj 
zanimanja med ljudmi. Po po- i včlanjuje vse več interesentov. Za 
slanih poročilih je bilo prebra- ; sedai nastopa v sestavu: I man-nih v 10 knjižnicah 1906 knjig, 
od tega Vs v Majšperku. Verjet-
no je bilo tudi v Kidričevem iz-
posojenih več knjig. Podatkov o 
bralcih ne bi navajali, ker so 
jih knjižničarji zelo neenotno 

tisoč dinarjev in je uniformiran. 
Poleg omenien.h sekcij napre-

duje pod vodstvom oevovodie 
Branka Rajšterja tudi moški pev-
ski zbor, ki je dosegel že lepe 
uspehe. Ravnotako dobro napre-
d" ' « »n še eso^rants1'" sekc*'' ' ood 
vodstvom Jožeta Domanjka tn 
tamburaškl zbor ood vodstvom 
učitelia Franca Petka, ter ansam-
bel »Petovio« Na letni konferen-
ci. kl ie bila S decembra 1964. so 
nastopili: esperantska sekcija, 
moški pevski zbor, tamburažki 
zbor. Instrumentalni ansambel 
»Galeb«, člani plesno-športne sek-
cije Aleksander m Cveta Glata in 
zabavni ansambel »Petovio«. 

Predprodaia vstopnic za Veseli 
zabavni proeram bo v soboto in v 
nedelio od 17. do 18. ure in v po-
nedeljek od 8. do 9. ln od 15. ure 
dalie pri blagajni kina Ptuj. 

T u r i z e m 
IZDATKI ZAHODNIH 
TURISTOV 
znašajo po cenitvah ogromni zne-
sek 33 milijard nemških mark. 
Zahodni Nemčiji pripada prt tem 
vodilna vloga; samo v juliju in 
avgustu naj bi bili turisti te de-
žele potrdili drugod okoli. 850 
milijonov mark. 

DNEVI ZDRAVILIŠČ 
so bili v Bad Hamburgu ln so 
trajali od 11. do 16. oktobra 1964. 
Udeležilo se jih je okoli 600 oseb: 
župani, direktorji zdravilišč, 
zdravniki, geologi in balneološki 
tehniki Obravnavali so probleme 
nemških zdravilišč. Podrobnosti 
še niso znane; o njih bomo po-
ročali pozneje, 

ITALIJANSKA TEZI9CA V 
SNUBITVI ZA PRIHODNJE 

P.on rska tribuna 
Dragi tovariš urednik! 
Nikoli se vam še nismo ogla-

sili. Toda kljub temu živimo tudi 

v Trnovski vasi pionirji. Pridni in 
manj pridni. Radi bi tudi o sebi 
enkrat brali v časopisu. Zato vam 
tokrat pošiljamo sestavek, kako 

] smo letos med svoje vrste spre-
i jeli najmlajše cicibančke. 

POSTALA SEM PIONIRKA 
V mesecu novembru smo pionir-

ji naše šole doživeli nekaj poseb-
no lepega. Pripravili, smo prosla-
vo ob praznovanju 29. novembra. 
Proslava je zelo lepo uspela in v 
trenutkih gledanja ter poslušanja, 
smo pozabili, da smo stisnjeni v 
velikem razredu, ki se nam je ta-
ko lepo okrašen zdel prav imeni-
ten. 

Moja sestrica Majda in njeni so-
šolci iz 1. razreda pa so doživeli 
še nekaj bolj svečanega. Prisluh-
nite tudi vi, kako je pripovedova-
la. 

Tovarišica nas je že pred spre-
jemom seznanila z obstojem pio-
nirske organizacije. Povedala nam 
je, kateri pionirji so vključeni v 

i Zvezo pionirjev in kakšen mora 
biti pionir. Zato smo bili zadnje 
dni še prav posebno pridni in ne-
strpno smo pričakovali trenutka, 
ko bomo sprejeti v vrste pionirjev. 

Sprejem je bil šele na koncu, 
zato sem bila med proslavo kar 
nekoliko nestrpna. 

I dolina, II. mandolina. 2 kitari, 
j bas kitar*, harmonika, klavir in 
| tolkala. Člani ansambla so požr-
! tvovalni. imaio. veselje do petja 
•n glasbe ter se vaj rednn udele- LETO: 

i žulejo. Sicer pa ie napredek mo- . 
: poč ' samo z rednim in sistema- " nadaljnja izgradnja, težnja v 

zbrali. Nekateri so upoštevali tičnim študiiem. Ansambel si ie stopiranju dviga cen, 
posameznega bralca samo en- nabavil zvočne aparature za 180 2) strogo nadzorovanje cen. 

Majda Murko 

3) zdraviliške uprave naj upošte-
vajo vsako pritožbo, 
4) znižane vozovnice za avtobuse 
in cestno železnico v velikih me-
stih. 
5) več miru v zdraviliščih ob na-
slonitvi na zone miru m z izgrad-
njo izogibalnih cest. 
TURISTIČNI ODNOSI 
ZAHODNA NEMČIJA — CSSR 
utegnejo biti ugodni, če je točno 
poročilo, da je obiskalo v prvem 
polletju 1964 CSSR kar 100.000 
turistov iz Zahodne Nemčije 

sti in pravice v njej. Vsak pionir 
bi moral ' prejeti pionir-
sko legitimacijo, po možnosti tu-
di pravila, rdečo rutico in plavo 
kapico. Starejši pionirji naj se-
znanijo nove člane z delovnim 
načrtom pionirskega odreda in 
jih vključilo v svoje delovne ak-
cije. 

Vsem novosprejetim pionirjem 
čestitamo in jim želimo veliko 
delovnih in učnih uspehov. 

2. A. 

V ORMOŽU USTANOV-
LJEN KLUB ŠTUDENTOV 
Pred kratkim so redni in iz-

redni študenti raznih visokih šol 
iz občine Ormož ustanovili svoj 
klub. To je bila nekajletna želja 
ormoških študentov, ki čutijo po-
trebo po zbliževanju in medseboj-
nem sodelovanju. Ob ustanovitvi 
kluba so si študenti postavili ši-
rok program dela. Med ostalim 
so se obvezali, da bodo ustanovili 
posebno ekipo študentov, ki bo 
zbrala podatke in napisala kroni-
ko NOB občine Ormož. K temu 
zahtevnemu delu bodo pristopili 
ob pričetku prihodnjega leta. 
Klub šteje približno 60 študentov 
in bo razdeljen na aktiva mari-
borskih in ljubljanskih študentov. 

Na ustanovnem obč. zboru klu-
ba študentov so na vprašanja po-
litike štipendiranja, strokovnega 
in političnega izobraževanja ter 
na vprašanja razvoja v občini od. 
govarjali predstavniki občine in 
v okviru delovnih organizacij, ne-
kateri direktorji. Študentom so 
bila pojasnjena vsa gospodarska 

Pred pionirskim načelnikom, 
vsemi pionirji in tovariši učitelji 
smo obljubili, da bomo ostali ve-
dno dobri pionirji. Bila sem zelo in ostala vprašanja, Seznanjeni so 
ponosna, ko sem dobila okoli vra- bili s potrebami po višje in viso-
tu rdečo rutico .in pionirsko znač- k o š o l a n i h k a d r i h n a o b m o č j u o b _ 
ko, v roko pa izkaznico Zveze pio-
nirjev. Tudi vsi moji tovariši so se 
držali zelo ponosno Posebno vese-
li pa smo bili, ko smo se, tako lepi, 
lahko tudi slikali. 

Ves čas smo bili zelo resni. Raz-
živeli smo se Sele ob pogostitvi, 
ker je vsak ciclbanček — sedaj pi-
onir hotel povedati čimveč. 

To sliko sem pokazala že mno-

čine, s precejšnjimi investicijami, 
ki iih občina daje za potrebe red-
nega ln izrednega strokovnega 
izobraževanja. Za potrebe izobra-
ževanja je v letošnji izobraževal-
ni sezoni namenjeno 18 milijonov 
dinarjev, za redne ln izredne 

- - . .srednje-, višje- in visokošolce. 
C s ^ g l j i v o s t . k o m u n e je 
z njo predstavila. j to precejšnja investicija, ki pa je 

Murko Milan in Majda, vsekakor koristno naložena^ 
Osnovna šola Trnovska vas n -

-PARTIZANSKI KOLEDAR 
43 našeaa okoliša 

A Novembrski dogodki leta 1944 
V Turškem vrhu so zaplenili 

borci Zagorske brigade 29. no-
vembra hrano in tobačne izdelke 
pri nemškem trgovcu. Akc i jo sta 
vodila partizana Jože Pungračič 
in Franc Bratuša, oba terenska 
aktivista. Pomagali, so pri tem še 
domačini Franc Levanič, Jože 
Skrinjar in Franc Lazar iz Tur-
škega vrha. Iste noči so borci 
Zagorske brigade napadli nem-
ško patruljo pred hišo Jožeta Pe-
troviča v Medribniku. Dva Nem-
ca sta bila hudo ranjena. Parti-
zani so zaplenili puške, municijo 
in obleko. 

V Dobravi ob Dravinji se je 
eden izmed partizanov maščeval 
nad nemškim priganjačem Engi-
stom, upraviteljem zaplenjenih 
posestev pri Vidmu. Znašla sta se 
drug' proti drugemu in spreten 
partizan je izkoristil ugodno pri-
liko in likvidiral nevarnega so-
vražnika. 

V Sitežu v Halozah je bila no-
vembra pri Mati j i Vuzemu jav-
ka 8 T V postaje in javka OF. Tu 
se je oglašal Zetalski Jože, ko-
mandir okrajne mobilizacijske 

postaje in člani okrajnega odbora 
OF, sekretar Srečko, Karlek, 
Branko, Tine, Zenka in drugi. 
Tega meseca se je tu odpočilo in 
okrepčalo nekaj Poljakov, po-
beglih iz taborišča v Strnišču. 

V Sitežu je bila novembra 1944 
javka OF Ptuj pri Blažu Jusu. Tu 
so se oglašali člani okrajnega od- i 
bora OF Tone. Ivan, Vinko in 
drugi. 

V Bolfenku so imeli od novem-
bra 1944 partizansko javko pri 
Francu Širovniku. 

V Janškem vrhu v Halozah so 
se naselili pri Štefanu Krstniku 
obveščevalci 3 E točke in ostali 
tam štirinajst dni. 

V Doklecah v Halozah je bila 
novembra 1944 kurirska javka 
pri Rudolfu Mesariču. 

Nad Vurberkom je sredi me-
seca strmoglavilo štirimotorno 
zavezniško letalo, ki ga je obstre-
lila nemška protiletalska obram-
ba ob bombnem napadu na Ma-
ribor. Drugi bombniki so se 
dvignili po napadu visoko v nebo 
in odleteli proti zahodu, le dva 
ne, to je omenjeno letalo, ki je 

strmoglavilo pri Vurberku, in še 
eno, ki se je ločilo od skupine in 
letelo proti Donački gori. Od le-
tala so se ločevale črne pike — 
padalci. Za seboj je letalo puščalo 
dimno sled. Bilo je tudi poškodo-
vano in se je zrušilo na Hrva-
škem, za našo mejo, nekje pri 
Krapini. Padalce pa je raznašalo 
tudi na našo stran. Prvi padalec 
je pristal na Kupčičevem vrhu. 
Približal se mu je Alojz Bedenik 
iz Nadol. Drugi je pristal blizu 
cerkvice sv. Mohorja pri Natio-
lah. Oba padalca so naši odvedli 
na VDV postajo k Topolovcu in 
še tisti večer pospremili proti 
Boču. 

Druga dva padalca sta pristala 
blizu Florjana. Tudi onadva sta 
se srečno znašla pri partizanih. 
V Strmcu so se nato vsi Štirje pa-
dalci znašli pri sodelavcu OF, 
kmetu Ignacu Kunsteku, kjer so 
večerjali in kmalu zaspali. Toda 
zbuditi so jih morali kaj kmalu, 
ker so jih prišli iskat tovariši, da 
so jih spremili na Dolenjsko. 

Cez kak dan so v Sitopercah zve-
deli, da je pri nekem kmetu pod 

Donačko goro še eden izmed pa-
dalcev. Ponj so odšli Jože Šala-
mun iz Slteža, Jože Rus iz Nadol 
in Franc Fideršek. Najprej se je 
padalec prišlih prestrašil, ko pa 
so povedali, da so partizani, se 
jih je zelo razveselil. Bil je lažje 
ranjen v ramo. Kakor pravi tov. 
Fideršek, so partizani razumeli 
le njegove besede: »Tito, Maribor, 
partizani.* Letalca so odpeljali k 
Frančiški Kamenšek v Nadole, 
kjer ga je prevzela partizanska 
patrulja in ga spremljala dalje. 
Ob slovesu Je pustil partizanom 
v Nadolah v spomin nekaj drob-
nih predmetov. Partizani so v 
njem prepoznali, da je bil Ame-
rikanec. 

Zavezniška padalca 
pri Vurberku 

Padalca, ki sta odskočila z go-
rečega letala pri Vurberku, sta 
se skrila v gosto grmovje blizu 
takratne nemške občine. Zupan 
je seveda takoj obvestil gestapo 
v Ptuju, da sta nekje skrita re-
šena pilota zavezniškega letala. 
Gestapovci so hitro obkolili oko-
lico, a padalca niso našli. Sele 
pri drugem iskanju so ju našli 
in odpeljali v ptujske zapore. 
Domačini pravijo, da sta bila to 
ruska padalca, ki so jih v ptuj-
skih zaporih zelo mučili in sta 
od poSkodb umrla. Toda v ptuj-
skih zapornih knjigah sta vpisa-

na dva Francoza, Andre Contier, 
rojen 1. 7. 1922 in Georges Ri-
chard, rojen 9. 3. 1921. Oba so 
privedli v zapor 22. novembra 
in ju zadržali v ptujskih zaporih 
do 1. decembra 1944. Verjetno 
sta to omenjena pilota iz zavez-
niškega letala, saj je znano, da 
je bilo v zavezniškem vojnem 
letalstvu mnogo francoskih pi-
lotov. 

V ptujskih zaporih 
novembra 1944 

Okupator je aretiral novembra 
1944 kar 74 političnih osumljen-

c ev . med njimi sta tudi preje 
I omenjena Francoza. Skoro vsi 
| drugi so domačini iz nekdanjega 
1 ptujskega okraja. Aretacije ka-
žejo, da so imeli Nemci med na-

i šimi ljudmi še vedno vohune, ki 
niso odnehali s hlapčevanjem 
našemu sovražniku in z ovadba-
mi skoraj do zadnjega dneva 
okupacije. Zato ni čudno, da je 
okupator zaradi ovadb meseca 
novembra 1944 aretiral 55 doma-
činov iz Hajdine, Prepolj, okoli-
ce Vidma, Markovec, Juršinec, 
Zavrča, Podgorc, Makol, Formi-
na, Ptujske gore, Cvetkovc, Or-
moža in Središča. Dne 30 novem-
bra so gestapovci prijeli Marka 
Strelca-Groma, ki se je rodil v 
Markovcih leta 1904, bil v stari 
Jugoslaviji narednik v jugoslo-
vanski vojski, med okupacijo 

pa ekonom v Koroščevem mlinu 
na Bregu pri Ptuju. Grom je po-
magal osvobodilnemu gibanju 
od leta 1941, najprej z zbira-
njem orožja, nato pa je organi-
ziral Osvobodilno fronto na 
Dravskem polju. Njegova areta-
cija je zelo prizadela osvobodil-
no gibanje. Kakor je razvidno iz 
zaporne knjige, so Marka Strel-
ca-Groma poslali iz ptujskih 
zaporov 4. januarja 1945. Umrl 
je v taborišču. 

Padli novembra 
" Nekatere novembrske žrtve za 
svobodo smo že imenovali pri 
opisu dogodkov v partizanskem 
koledarju. Omeniti moramo še 
tiste, ki so umrli izven meja 
ptujskega okraja. 

Leta 1941 je že 27. oktobra 
umrla za grižo dvajsetletna pre-
gnanka Milena Rajner iz Cirku-
lan. Okupator jo je pregnal 
19. julija 1941. Zatekla se je iz 
Hrvaške v Vareš, kjer jo je ča-
kala smrt. 

Novembra 1941 je padel pri 
Črnomlju z osemnajstimi borci 
Belokranjske čete ptujski parti-
zan Alojz Gajzer, star 30 let 
Doma je bil v Krčevini pri Ptu-
ju, v kočarski hiši. V Ptuju se je 
izučil za pleskarja in se kmalu 
včlanil v delavsko prosvetno 
društvo -Svoboda« in se povezal 

s komunisti. 
(Dalje prihodnjič) 

R. V-

\ 



Nerešeni proble 
zgodovinskega arhiva 

Zavod ima poslovne prostore' Ptujskih delovnih kolektivov, 
i skladišče v prvem nadstropju i da bi si pridobili čim vec zna-

Sindtkalra šola Ptuj ob novem 
šolskem letu 

Vrata Sindikalne Šole Ptuj so 
se znova odprla in v njo zopet 
vstopa 40 mladih delavcev iz 

Nov splošni zakon o arhivskem 
gradivu, ki bo še pred koncem 
leta stopil v veljavo, bo pomenil 
za delovanje arhivskih ustanov v 
Jugoslaviji pravo preokretnico. 

S tem zakonom bo razglašeno 
vre arhivsko gradivo ne glede na 
njihove lastnike ali tvorce, za 
splošno družbeno lastnino in bo 
kot tako z zakonom zavarovano. 

Splošna zaščita arhivskega gra-
diva je poverjena arhivskim usta-
novam, ki prevzemajo s tem za-
konom točno določene pravice in 
dolžnosti; njihovi dejavnosti pa 
je priznan poseben družbeni po-
men. 

Glede na določila tega zakona 
in v zvezi z razvojem ptujske 
arhivske ustanove smatramo za 
primerno seznaniti z nekaterimi 
vprašanji, katerih rešitev bo od-
ločilno vplivala na nadaljnji ob-
stoi in razvoj ter dejavnost za-
roda. 

Hisforiat ustanove 
Ptujski arhiv je ustanovila ob-

čina Ptuj aprila 1955 kot svojo 
proračunsko ustanovo pod ime-
nom »Mestni arhiv v Ptuju.« Ob 
ustanovitvi je zavod prevzel od 
ptujskega muzeja obsežne neure-
jene arhivske zbirke in fonde v 
skromnih in neprimernih pritlič-
nih prostorih muzejske zgradbe 
na Muzejskem trgu. 

Do konca leta 1960 je imel za-
vod enega stalnega in enega ho-
norarnega uslužbenca. Vendar je 
v tem času izvršil najnujnejša 
urejevalna dela in si zagotovil 
skromne prostore v južnem trak-
tu muzejske zgradbe. 

S prevzemom obsežnega arhiv-
skega gradiva krajevnih in ob-
činskih ljudskih odborov po letu 
1957 so bili arhivski prostori s 
površino 100 m' prenapolnjeni. 
Velik del gradiva je bol zložen 
kar na tleh v velikih kuipih. V 
naslednjih letih se je s prevze-
mom novega gradiva stanje v 
arhivskih skladiščih, še poslab-
šalo. 

V obdobju 1955—J960 je bito iz-
vršeno veliko delo prvega ureja-
nja, nameščanja in evidentiranja 
arhivskih fondov v obsegu 2.000 
svežnjev in okrog 2.650 uradnih 
knjig s približno 600.000 sipisd ar-
hivskega gradiva. 

V tem času je zavod razvil tu-
di živahno kulturno prosvetno 
dejavnost, saj ie v letih 1957, 
1858, 1959 in 1960 priredil večje 
ali manjše zgodovinske razstave, 
ki jih je obiskalo več tisoč obi-
skovalcev, zlasti mnogo Šolske 
mladine. 

Leta 1962 poetane arhiv med-
občinski zavod občim Ptuj in Or-
mož z novim imenom »Zgodovin-
ski arhiv v Ptuju«. Občina Or-
mož prevzame soustanoviteljske 
pravice in dolžnosti do zavoda, 
katerega delovno območje se 
lazširi tudi na območje te občine. 

Od leta 1961 dalje se je zavod 
ob velikem razumevanju orga-
nov ptujske občine kot ustanovi-
teljice kadrovsko okrepil z name-
stitvijo novih uslužbencev. Danes 
delajo v arhivu štirje uslužbenci, 
od teh en sodelavec z visoko, 
dva s srednjo izobrazbo in en 
tehnični sodelavec. 

Stanje in perspektivni 
razvoj 

Zavod je v zadnjih letih razvil 
vse osnovne vrste arhivske de-
javnosti. od katerih je zlasti ome-
niti evidenco nad arhivskim gra-
divom doma, na terenu in v ar-
hivih v tujini ter sistematično 
urejanje, izločanje in klasifici-
ranje arhivskega gradiva v last-
nih skladiščih. Prevzem večjih 
arhivskih fondov je bilo kljub 
mnogim nujnim primerom treba 
zavrniti, ker pač ni bilo v skla-
diščih prostora za njihovo name-
stitev. 

K l j u b vsemu temu ima zavod 
danes v vseh svoj ih prostorih s 
površino okrog 150 m" 3.682 u rad -
nih arhivskih kn j i g in 2.877 

svežnjev arhivskega gradiva v 
skupni dolžini približno 500 te-
kočih metrov. 

Približno ena sedmina tega 
gradiva izhaja s področja občine 
Ormož. 

Od leta 1956 je zavod postopo-
ma prehajal iz statusa občinske 
proračunske ustanove v finančno 
samostojen zavod z družbenim 
organom upravljanja, drakler ni 
letos s sprejemom statuta prešel 
v položaj samostojne in samo-
upravne delovne organizacije na 
področju kulture. 

Z najnovejšo arhivsko zakono-
dajo postaja dejavnost arhivskih 
ustanov splošna obvezna služba 
posebnega družbenega pomena. 
Iz gornjega sledi, da bo morala 
biti tudi v Sloveniji, kakor je to 
že v drugih republikah, vzpo-
stavljena mreža arhivskih usta-
nov, ki bodo pokrile celotno pod-
ročje SR Slovenije in organizira-
le splošno obvazno arhivsko 
službo na svojem območju. 

V tej zvezi lahko trdimo, da 
ptujski arhiv že sedaj uspešna 
izvršuje predvidene naloge na 
svojeim delovnem območju, to je 
na teritoriju ptujske in ormoške 
občine. 

Arhivski prostori 
Ne glede na pravno organiza-

cijska vprašanja perspektivnega 
razvoja ptujskega arhivskega za-
voda, so že danes nekateri nje-
govi problemi tako pereči, da 
zahtevajo takojšnjo rešitev. 

Na prevem mestu je vprašanje 
arhivskih prostorov. Za delno 
rešitev tega vprašanja se zavod 
brezuspešno bori že osem let. 
Sedanji položaj arhiva ni zado-
vol j iv niti glede površine niti 
glede kakovosti arhivskih skla-
dišč. 

in 
zgradbe nad študijsko knjižnico. 

Pisarna v izmeri 47 m* služi 
kot edini delovni prostor vsem 
štirim sodelavcem in obenem kot 
arhivsko skladišče. Prostori za 
shrambo arhivskega gradiva se 
nahajajo tudi na gradu (42 m*) in 
v pritličju južnega trakta muzej-
ske zgradbe (26 m'). Navedeni 
skladišči bo moral zavod odsto-
piti muzeju, s čimer bo izgubil 
tri četrtine sedanjih površin za 
arhivska skladišča. 

Položaj lahko reši samo akci-
ja, ki naj arhivu dodeli primarno 
zgradbo za delovne prostore in 
arhivska skladišča najmanj v iz-
meri 500 m® površin« t možno-
stjo poznejše razširitve arhivskih 
skladišč še za nadaljnih 500 m1. 

Potrebe po tolikšni površini 
prostorov opravičuje že zlasti to, 
ker bo letos končamo prvo evi-
dentiranje celotnega arhivskega 
gradiva v družbeno političnih 
skupnostih, organih in zavodih 
ter ostalih delovnih organizaci-
jah na področju ptujske in ormo-
ške občine. 

Tako se nahaja na področju 
ptujske občine nad 3.000 tekočih 
metrov arhivskega gradiva, v 
ormoški občini pa okrog 1.00« 
HlfttPOT. 

Med tem grad ivom j e okrog 
300 metrov starejših fondov, H 
bi jih bilo treba čimprej prev-
zeti. 

Neprimerno je vskladiščenih 
okrog 140 tekočih metrov arhiv-
skih fondov, med katerimi so zla-
sti arhivi občinskih ljudsfch od-
borov. Rešitev teh problemov 
zavoda je torej utemeljeno nuj-
no potrebna. 

nja in se usposobili za dobre 
sindikalne delavce. Aktiv preda-
vateljev in svet šole sta se za 
novo šolsko leto skrbno pripra-
vila in proučila sta vse doseda-
nje izkušnje. Nov učni program 
se bistveno razlikuje od dose-
danjih. Izhodišče programa je 
delovni človek, delovna organi-
zacija in komuna. Program se 
je še bolj približal potrebam 
sindikalnih delavcev in aktual-
nim problemom delovnih orga-
nizacij in komune. Novost v de-
lu šole je v tem, da daje pred-
nost raziskovalnim in praktič-
nim oblikam dela. Slušatelji ta-
ko ne bodo več samo poslušal-
ci, ki jih poučujejo predavate-
lji in jim razlagajo že sprejeta 
stališča, temveč bodo aktivni 
raziskovalci problemov in poja-
vov, hkrati pa samostojni obli-
kovalci lastnih stališč. Pro-
gram predstavlja delovni pro-
gram sindikatov ptujske komu-
ne. Slušatelji šole bodo zraven 
tega, da bodo sodelovali na pre-
davanjih, polovico časa posve-
tili praktičnim raziskovalnim 
oblikam dela v posameznih sin-
dikalnih podružnicah, v katerih 
bodo preučevali položaj delov-

ja človeka, aktivnost sindi-
nih podružnic, raziskovali 

vzroke za posamezne probleme 
in pojatve ter tako pripravljali 
del gradiva za IX. občni zbor 
Občinskega sindikalnega sveta. 
Doslej so bila vsa predavani, v 
šoli, novi program pa predvide-
va več predavanj v posameznih 
delovnih organizacijah, v kate-

140 let osnovne šole v Dornavi 
(Nadaljevanje in konec) 

140 let osnovne šole 
Septembra leta 1902 so začeli 

po dolgih razpravah podirati sta-
ro šolsko poslopje. Krajevni svet 
šole je bi/l proti temu, da bi gra-
dili novo šolo in se je zavzemal 
za razširitev stare. Končno je 
bilo spomladi 1903 leta novo eno-
nadstropno šolsko poslopje pod 
streho. V novi šoli so začeli po-
učevati Ivanka Svoboda, Marija 
Furlan in nadučitelj Teodor 
Veinhardt. 

Šolski vrt je dobil v teim času 
ograjo, da divjad ni mogla več 
delati škode v drevesnici in v 
trsniei. 

V času od začetka prve sve-
tovne vojne pa do njenega kan-
ca je bil obisk pouka zelo slab, 
ker so bili možje in fantje v vo-
jaški službi, otroci pa so morali 
delati na poljih. Od 14. maja do 
1. decembra 1915 so stanovali v 
šoli ruski vojni ujetniki, ki so 
hodili na delo na Pongratzovo 
posestvo ali h posameznim kme-
tom. Učitelji so morali pobirati 
za vojno upravo kovine, volno 
in papir ter popisovati kmetijske 
pridelke. Iz šolskega okoliša je 
bilo mobiliziranih 380 mož in jih 
je ostalo 27 na bojiščih. 

Po prvi svetovni vojni so bili 
na šoli tri je učitelji, ki so delo-
vali v lepem soglasju. V šolskem 
letu 1927 je postala šola v Dor-
navi štirirazredna. 15. aprila 1928 
je umrl upravitelj šole Anton 
Kožuh, ki je deloval v Dornavi 
14 let. V pokoj pa je odšla uči-
teljica Ivanka Svoboda, ki je po-
učevala na tej šoli od nastavitve, 
to je celih 33 let. Novi upravitelj 
šole je postal Ambrož Rusjan. 

22. junija 1929 so se preselili 
učitelji v privatna stanovanja 
ker so stanovanjsko poslopje za-
čeli podirati. Tri dni pozneje so 
začeli kopati temelje za novo 
stavbo na istem prostoru, kjer je 
stalo staro. V juliju je bilo novo 
učiteljsko stanovanje pod streho. 
Dve leti pozneje je bilo stanova-
nje za učitelje dograjeno, šola 

P R I P A D N I K I J L A S O P O M A G A L I 
P O S P R A V L J A T I K M E T I J S K E P R I D E L K E 

, V V O J V O D I N I 
Znano j e , da je bil letos v Bački 

ze lo bogat pr idelek koruze in s lad-
korne pese. Toda tega ni bilo mo -
goče pospraviti , ker je neprestano 
pada l dež, strojni park in meha -
n i z a c i j a pa sta izgubila barbo z 
b latom in vlago. Komban j i so 
ostali v garažah, sessaski delavci 
pa so se vrni l i na svoje domove. 
N a r a v a je zapretifa kmetijskim 
organizaci jam z velikanskimi iz-
gubami. Kot vedno v težkih si-
tuacijah, je bila tudi ob te j p r i -
ložnosti J L A tista, ki je pr isko-
či la na pomoč. Vo jna enota D r a -
gu t ina D jo rd j ev iča iz Sombora j e 
priskočila na pomoč kmetijskim 
z a d r u g a m širom Vojvodine. Enota, 
ki v n j e j služim, je odšla na de -
lo na »Po l j opr iv redno dobro Z m a -
j e v o « na območju N o r e g a Sada. 
Glavnina čete Je odila posprav-
l j a t s ladkorno peso, manjša sku-
pina pa j e trgala koruzo. V prvi 
skupini sem bil tudi jaz. 

Delali smo tri dni od jutra do 
večera, bilo je zelo naporno, na -
bral i smo si kar precej žul jev na 
vilah za pu l j en j e pese. Toda naši 
gostitelji so se izkazali in nas p re -
senetili z obilnimi malicami, s c i -
garetami in slivovko, zvečer po 
napornem delu pa smo poskusili 
tudi njihovo dobro vino. Imeno -
vano posestvo, je znano kot vel ik 
pridelovalec koruze, s ladkorne pe -

se in gove je živine. Letos so mo-
rali zaradi slabih vremenskih raz-
mer poklicati na pomoč pr ipad-
nike J L A , da ne hi prišlo do ve -
like škode. Naša četa se je opr i -
je la dela z velikim elanom in v 
treh dneh pospravila 10 ha s lad-
korne pese in 8 ha koruze ter tako 
pomagala rešiti pridelek. Medtem 
se je vreme že toliko popravi lo, 
da bodo preostali pridelek lahko 
pospravili s kombajni . 

Zadn jega večera smo se vsi 
utrujeni vrnili z v lakom naza j v 
Sombor z zavestjo, da smo p o m a -
gali skupnosti. O b odhodu se nam 
je direktor posestva toplo zahva -
lil za velik delovni elan ter izra-
zil upanje, da bomo ob ponovni 
potrebi zopet pr iprav l jen i pr isko-
čiti na pomoč. 

Nas lednjega dne smo se zopet 
posvetili vo jaškim veščinam. Če -
prav je bi lo delo zelo naporno, 
smo bili veseli, da smo lahko po-
magal i kmeti jskim delovnim orga-
nizaci jam in s tem naši skupnosti, 
g loboko v nas pa je ostal lep spo-
min na Bačko in gostol jubne pre -
bivalce Zma j evega . 

N a koncu lep pozdrav pr i jate -
l j e m v P t u j u in v Kidr ičevem ter 
domačim, posebno ženi Mi lk i in 
sinu Z latku. 

Viktor Markovič, 
V P 3065/11 — Sombor 

pa je dobila četrti razred. Sola 
pa še vedno nt imela telovadni-
ce in zbornice, uredili pa so te-
lovadišče. 

Novi upravitelj šole v letu 1934 
je postal Drago Zupančič, ki je 
prišel v Dormavo iz St. Vida nad 
Voldekom. Prišla je tudi učite-
ljica Adela Ingolič, po njenem 
odhodu pa Boris Sijanec. Upra-
vitelj Zupančič se je mnogo tru-
dil za izboljšanje pouka in mate-
rialnega stanja šole. Prizadeval 
si je, da je postala šola petraz-
rednica. V letih pred vojno se 
na šoli delovale organizacije: 
Pemladek Jadranske strafte, M e -
či križ in organizacija mladih 
junakov kot propagandi«« trez-
nosti. 

Šolska mladina je morala mno-
go pomagati prt kmetijskih opra-
vilih, To je slabo vplivalo na 
pouk, posebno v jeseni i « spo-
mladi. Otroci so prihajali že 
utrujeni v šolo, šolsko delo pa 1« 
le počasi napredovalo. Otroci se 
se morali vsega nauči« v teli, 
ker doma ni bilo č*«a. 

Napočilo je leto 1941, leto gor-
ja, nepopisne bede, »ftiramja, 
nezaslišanega trpljenja, uničeva-
nja in izgub. Okupator je hotel 
izbrisati naš narod s površja 
zemlje in j « uničeval vse, kar j « 
spominjalo na njegovo samobit-
nost. Nemei so zasedli Domava 
9. aprila. Upravitelj šele Drago 
Zupančič je kot oficir jug. vo j -
ake postal ujetnik nemške vojske. 
Solo je dalje časa ze$«dale vo-
jaštvo. Kmalu j « poslal okupator 
v Dormavo svoj® učitelje, alevem-
ski pa so morali zapustiti svoja 
mesta. 

V času okupacije je bila šola 
tri razredna. Nemšo osebje, ld se 
je izdajal« za učitelje, je z učen-
ci grobo postopalo, z^te «4 uži-
valo njihovega zaupanja niti 
spoštovanja. Šolska in učiteljska 
knjižnica sta bili uničeni, učila 
pa so razbili nemški vojaki, ki so 
se nekaj pred koncem vojne ao-
pet naselili v šolii. 

Iz šolskega okoliša je zapri 
Okupator 8 ljudi in 7 Izselil v 
Nemčija, prisilno mobilizira™* 
pa je bilo 128 fantov. Okupator 
je ustrelil Ivana Tobiasa, Toma-
ža Meška, Ignaca Zgeča. Vladka 
Petka in Stanka Murkoviča. 

Po osvoboditvi je ostal* šola v 
zelo zanemarjenem stanju. Do-
mači zidarji so popravili šolsko 
poslopje, žene pa so s prostovolj-
nim delom uredile šol® za pouk, 
ki se je začel 25. maja 1845. Po-
učevati »ta zažali učiteljici An-
gela Ivamuša in Marija Lenartič. 
Znanje učencev je bilo strahovi-
to pomanjkljiv*.,, Vaaen tega S© 
se učene! zelo težko izražali v 
slovenskem jeziku. 

Iz okupacijske dobe je oetel« v 
soli nekaj uradnih knjig in spi-
sov ter slik in zemljevidov, osta-
la učila pa so bila uničena. Od 
obeh knjižnic ni ostala niti ena 
knjiga. 

V začetku julija 1945 so se vse-
lile v šolsko poslopje mladinske 
delovne brigad«, ki so začele re-
gulirati Pesnico. 

V naslednjem šolskem letu so 
prišli na šolo učitelji Jožica Hod-
nik. Marija Vieenjak, Prane Lo-
vrec in Ada Ldvrec. 

Učenci so pod vodstvom upra-
vitelja šole in strokovnjaka inž. 
Obseca posadili 1200 dreves čr-
nega hrasta v gozdu državnega 
posestva v Dornavi- Učiteljstvo 
je' sodelovalo pri družben o-pOM-
tičnih akcijah, vodilo seminarje 
in tečaje ter se liudsko-prosvet-
no udejstvovalo. V tem obdobju 
so bila vprizoriena dela Razvali-
na življenja, Raztrganci, Detek-
tiv Megla; sodelovali so pri po-

;emljišč in pridelkov ter 
organizirali 
piau p 

predavanja v zim-
skem času. 

Lete 1947 je bilo šolsko po-
slopje elektrificirano. Prva žar-
nica v Dornavi je zasvetila dne 
24. decembra nad šolskim vho-
dom. 

Učiteljstvo je organiziralo v 
zimskem času kmetijski tečaj 
ter kuharski in gospodinjski te-
čaj. Učitelji so pomagali pri de-
lu družbenih organizacij. 

Leita 1950 je balo na šoli 237 
učencev, poučevali pa so Marija 
Rjgan, Milan Erker, Ada in 
Jaanc Levrec. Učitelji so organi-
zirali in vodili tečaje prve po-
moči im druge. Učiteljice so vo-
dile kuharske tečaje. Sploh je 
učiteljstvo tesno sodelovalo z 
Ljudsko univerzo, ki je s preda-
vanji izobraževalo ljudstvo. 

Ob zaključku šolskega leta je 
pripravila šola razstavo ročnih 
del in šolskih izdelkov. 

Leta 1053 je prevzela upravi-
teljstvo šole Meta Kune, ki se je 
zelo trudila za izboljšanje pouka. 
Sama j « vodila tečaj rdečega 
kriia za žemsko mladino. Na šoli 
je bilo ustanovljena kmetijsko-
gospedaraka šola, v kateri so po-
učevali v glavnem učitelji. Meta 
Feldinova je vodila tudi mlečno 
kuhinjo, ki je pričela z delom 
v februarju 1957. Po prizadeva-
nju učiteljskega kolektiva je bi-
la urejena zunanjost in notra-
njost žele, nabavljenih pa je bi-
lo tudi mnogo učil. Novi šolski 
upravitelj Rado Hlebec, ki je 
prišel na šolo leta 1960 je nada-
ljeval z delom in se trudil za 
kvaliteten pouk in materialno 
stanje šole. 2e v naslednjem le-
tu so uredili učilnico v Zadruž-
nem domu, kasneje pa še v biv-
ših učiteljskih stanovanjih. Tam 
so uredili tudi delavnico za teh-
nični pouk in preuredili mlečno 
kuhinjo za gospodinjski pouk. 
Mnogo truda je bilo vloženega, 
da bi dobila šola zamljišče za 
šolsko zadrugo in igrišče. Sedaj 
gradi vodovod. V šoli je pet 
učilnic, v katerih se menjajo 
učenci trikrat dnevno. Učnih 
moči je skupno z upraviteljem 15. 
Šolsko delo se razvija brez za-
stojev in lepo napreduje. 

Simon Petrovič 

Uspela proslava dneva 
republike v Slovenji vasi 

Dam republike so slovesno pro-
slavili tudi v Slovertji vasi. 
BraaMka sekcija mladinskega ak-
tiva j « v soboto 28.11. 1964 pri-
pravila proslavo, ki se je je ude-
ležilo zelo veliko ljudi in so z 
zanimanjem poslušali pesmi in 
recitacije. 

Program so izvajali člani pi-
onirskega recitacijskega krožka in 
pevskega zbora, ki marljivo de-
lata že tretje leto pri aktivu 
ZMS Slovenja vas. Najprej je 
Covoril predsednik aktiva o roj-
stvu naše domovine in o nje-
» « m razvoju vse do danes. Po go-
voru, ki so ga udeleženci po-
zdravili z velikim aplavzom, je 
pionirski pevski zbor Slovenja 
vas zapel pesem »Hej Slovani«, 
potem so se vrstile še druge pe-
smi ln recitacije. Nastopajoče je 
bilo res lepo poslušati, saj so 
pripravili lep program, ki je tra-
jal več kot uro in pol. 

»Tr i je fazani« iz Slovenje vasi 
so goste prijetno zabavali s svo-
jimi pesmimi. 

F. G. 

rih se bodo slušatelji podrobne- da se bodo slušatelji poglobili 
je seznanili z izkušnjami delov- v preučevanje določenega vpra-
nih kolektivov. Tako se šola še šanja, ki j ih posebno zanima, 
bo l j približuje delovni organi- Sindikalna šola Ptuj se letos 
zaciji, slušateljem pa da je širo- nahaja pred pomembnimi do-
ko možnost spoznavanja izku- godki, ki bodo zahtevali anga-
šenj in problemov v različnih žiranje vseh njenih sil. 
delovnih organizacijah. j Prvi pomembni dogodek bo 

S spremembami v vsebini in v decembru t. 1., ko bo v Ptuju 
oblikah dela Sindikalne šole se republiško posvetovanje o vse-
je njena vloga še povečala. Svet bini in vlogi sindikalnih šol, ki 
šole pa že preučuje možnosti j ga organizira RS Zveze sindi-
novih oblik dopolnilnega izobra- katov Jugoslavije za Slovenijo, 
ževanja za vse tiste člane sindi-1 Drugi bo 5. februarja 1965. 
kata, ki so že obiskovali in kon- leta, ko bo šola praznovala pe-
čali šolo. Predvideva se namreč to obletnico obstoja. Tega dne 
ustanovitev posebnih oddelkov bo tovariško srečanje članov 
z učnimi programi po interesih sindikata, ki so v obdobju 1960-
slušateljev. V vsakem oddelku 1965 obiskovali in z uspehom 
tvori program samo ena tema, končali šolo. BF 

Zaključek šole za starše 
v Stopercah 

Starši haloških otrok mirno 
sede v učilnici stoperške šole in 
čakajo. Polovica je žensk, po-
lovica moških. Napovedano je 
zadnje predavanje in obenem 
zaključek šole za starše I I . 
stopnje. Predhodno so končali 
I . stopnjo. 

Pozorno sledijo izvajanjem 
teme Skriti sovzgojevalci mla-
dine, prikimavajo, odobravajo, 
češ res ie tako v živl jenju, ni-
smo vedeli, da j e tol iko činite-
l jev, ki vp l iva jo na duševni in 
telesni razvoj otroka. 

Trideset l judi je stalno ob-
iskovalo predavanja, le malo 
j ih j e bilo, ki so prišli le nekaj-
krat. — Stalni obiskovalci so si 
osvoj i l i določeno zaključeno 
znanje o vzgoj i otrok, oni redki 
obiskovalci pa so bili bo l j ovi-
ra poteku predavanj, ker si ni-
so mogli ustvariti zveze med po-
sameznimi temami. 

Zanimiva je bila zaključna 
razprava. Pokazala je, da so ne-
kateri starši dobro razumeli 
predavanja in odnesli s seboj 
v svoje domove mnoge razčišče-
ne po jme, dočim so priložnost-
ni obiskovalci prišli na dan s 
problemi, o katerih si še vedno 
niso na jasnem. Ne vedo na 
primer, kako j e mogoče, da sta 
zdravnik ali profesor in gozdni 
delavec lahko prav dobra tova-
riša, kot ne vedo, da so pravo 
tovarištvo skovali partizani, 
k jer so postali resnični tovariši 
z enim ci l jem ne glede na to, 
ali j e bil partizan kmet, delavec 
ali intelektualec. 

Obiskovalci so načenjali še 
druge probleme, kot na primer 
enakopravnost med moškim in 
žensko. Globoka je v l judeh 
tradicija o podrejeni vlogi žen-
ske, predolga so bila tisočletja 
njene podrejenosti, matriarhat 
lebdi le še v sivi davnini. Vedo 
sicer te mirne, dobrodušne ha-
loške ženske, da j im ustava in 
zakoni zagotav l ja jo enakoprav-
nost, vendar se te enakoprav-
nosti otepajo, ker ne vedo, kam 
bi z njo. Kol iko prosvetnih ak-
ci j , koliko kulturnih prireditev, 
predavani, šol za starše in dru-
gega bo še potrebno, da se bo 
naša ženska osvobodila zaosta-
losti in postala odločna, raz-
gledana! Moški so se čudili, ko 
j im je vodja šol za starše do-
povedoval, da n imajo nič več 
pravic kot ženske in da ni res. 

da je mesto ženske za ognji-
ščem in pri otrocih. 

Hud besedni bo j se j e vnel 
tudi o umetnosti šibe kot vzgoj-
nega sredstva. Ponujali so star 
pregovor: šiba novo mašo po-
je — in bili kar razočarani, ko 
smo morali ugotoviti, da je ta 
pregovor zelo zastarel in čisto 
neveljaven, če je pri razsodnih 
ljudeh sploh kdaj imel ka j ve-
l jave. 

Tako je potekala razprava. 
Duhovi so se razvneli, l jud je z 
zastarelimi po jmovanj i o vzgo-
j i mladine so moral i kloniti pod 
težo dokazov, da j e tudi vzgo ja 
doživela svoj razvoj . Marsikate-
re vzgojne pr i j eme smo obdr-
žali iz prejšnj ih časov, mnoge 
pa smo morali tudi zavreči kot 
nesodobne. Pri vzgoj i mladine 
moramo vsekakor gledati na-
prej , saj so naši otroci komaj 
začeli živeti in težko bi se zna-
šli v ž ivl jenju, če bi j ih vzgajal i 
samo po starih, nesodobnih na-
čelih. 

Zdi se mi, da smo bili z uspe-
hom šole za starše v Stopercah 
lahko zadovoljni. Vsi predava-
tel j i so se zelo potrudili. Izobra-
ževalni center je skrbel za pri-
merno udeležbo z mnogo pri-
zadevnosti. N i lahko privabiti 
l judi z bregov in oddaljenih ha-
loških grap. Želimo, da bi bi lo 
takih in podobnih akci j v Sto-
percah še več, saj so zelo po-
trebne. S. K. 

KAJ JE P R A V A LJUBEZEN? 

Kadar Ona joče, On pa njen 
jok resno vzame; 

kadar hoče On njej dati ves 
svoj denar, Ona pa ga no-
če vzeti; 

kadar Ona zasoli juho, On 
pa ;n za to tolaži; 

kadar Ona govori, On pa jo 
posluša; 

kadar si Ona kupi najdražjo 
torbico, On pa se tega ve-
seli; 

kadar želi On zvečer oditi 
sam iz hiše, Ona pa mu to 
dovoli; 

kadar obleče Ona novo oble-
ko, On pa to opazi; 

kadar dobi On pismo, Ona 
pa ga ne odpre; 

kadar želi Ona oditi na ne-
deljski popoldanski spre-
hod, On pa se zaradi nje 
odreče nogometni tekmi. 

Gasilsko društvo Hajdoše 
je bilo ustanovljeno 1954. leta. 

V začetku je imelo velike težave, 
ker ni imelo porostorov. V istem 
letu je že nabavilo potrebno ga-
silsko orodje, da je lahko .ob 
vsakem_ času priskočilo na po-
moč, če je bilo potrebno. Delo 
društva je iz leta v leto napre-
dovalo in tudi težave zaradi pro-
storov so kmalu izginile. Pridne 
roke članov GD in vaščanov iz 
Hajdoš so že 1958. leta s prosto-
voljnim delom zgradile gasilski 
dom, ki danes služi svojemu na-
menu. Naslednje leto t. j. 1959. le- i 
ta je društvo nabavilo še gasilski i 
avto, ki omogoča še hitrejšo po- j 
moč. Da bi lahko društvo dela-

kratkeim povečati, ali zgraditi 
novega, kjer bi imele poleg ga-
silskega društva še svoje prosto-
re druge organizacije in društva, 
ki delujejo v vasi. 

F. G. 

Proslava 29. novembra 
v Gerečji vasi 

V nedeljo 29. novembra tega 
leta so slovesno proslavili 21. 
rojstni dan naše domovine tudi v 
Gerečji vasi. 

Gasilsko društvo Gerečja vas 
je v počastitev dneva republike 

lo še aktivneje, je začelo vključe- ° ? p r l 0 Ponovl jene gasilske pro-
' ' J n-ijuv-c s t o , r e m dvorano. Po otvoritvi so vati še mladince in pionirje, ki 

so se z veseljem lotili dela, saj 
so pionirji iz Hajdoš dosegli naj-
boljše mesto na teikmovanju v 
Ptuju in tako postali prvaki. 
Mladinci pa so dosegli prvo me-
sto že 1962. leta. 

Letos je društvo praznovalo 
10. obletnico ustanovitve. Ob tem 
prazniku so bila podeljena pri-
znanja aktivnim članom. Člani, 
ki aktivno delajo v društvu že 10 
let, so prejeli spominske značke. 
Gasilsko društvo Hajdoše je ved-
no pripravljeno priskočiti na po-
moč, ker je dobro opremljeno. 

Predsednik GD Hajdoše je že 
od 1.956. leta Janez Lipavšek, 
je zelo delaven, Med zaslužnimi 
in požrtvovalnimi člani lahko 
omenimo Bedrača Alojza, ki si 
že dolga leta z ostalimi člani 
prizadeva, da bi bilo delo tega 
društva najboljše. 

Zanimanje za gasilsko društvo 
v Hajdošah je iz leta v leto več-
je. Sedanji gasilsko dom je po-
stal pretesen. Zato ga bo treba v 

mladinci in mladinke iz Gerečje 
vasi pripravili proslavo z lepim 
programom. 

Tudi gasilsko diruštvo Gerečja 
vas dosega uspehe. Ustanovljeno 
je bilo 1932. leta, že 1935. leta pa 
je zgradilo gasilski dom. Potrebe 
po večjem prostoru so iz leta v 
leto postajale večje. Zatp je dru-
štvo 1958. leta zgradilo še dvora-
no, kjer prirejajo razne kulturne 
prireditve. Dvorano je lepo 
opremljena in v njej je tudi tele-
vizijski sprejemnik. 

Gasilsko društvo v Gerečji vasi 
je zelo delavno. Na republiškem 
tekmovanju v Ljubljani 1962. le-
ta je doseglo prvo mesto, pred 
tem pa je bilo prvak v občini 
Ptuj štiri leta. Tudi na letošnjem 
tekmovanju se je dobro »odreza-
lo« in zaseda sedaj 2. mesto, ka-
kor tudi mladinci tega društva. 

Tudi PGD Gerečja vas ima 
dobro opremo. Potrebno bo na-
baviti le še nekaj cevi. 

F. G. 
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PRODAM BREJO K R A V O ali jO 
dam v rejo. Naslov v upravi. 

PU.HALNIK ZA SENO PRODAM. 
Vprašajte v upravi. 

PRODAM srednje težko, osem let 
staro kobilo. Cunkovci 5. 

PRODAM kombinirano sobno oma-
ri). kuhinjsko pohištvo, električni 
štedilnik, otroško posteljo, koša-
rico za dojenčka ln kompletno 
televizi jsko anteno (tri antene). 
Ogled - popoldne in v nedeljo. 
Doplihar. Ptuj, C. M. drevored 1. 

ZRMLJE z enofaznim motorjem 
prodam. Naslov v upravi lista. 

RADIO A P A R A T ' »TESLA« 5 cevni, 
v dobrem stanju prodam. Janez 
Valenko, Cunkovci 5. p. Moškanj-
ci. 

TRI ODOBRENE STAVBENE PAR-
CEI.E NA V ICAV I , sadovnjak 
(62 a), sadovnjak (26 a) in gozd 
listavec (53 a), vse v Krčevint pri 
Ptuju, voz, gnojničnt sod (novi iz 
mecesnovine). cementno korito za 
napajanje in 15 A 2 panjev pro-
dam. BogoVnir Petek. Ptuj, Vlčav-
ska pot 21. 

SEDEM IN POL HA POSESTVA s* 
hišo (obnovljeno) prodam. A lo j z 
Zupantč, Jiršovci 68, p. Dester-
nik. 

PRODAM LEP K R Z N E N PLASC 
(blber-lama-ovča) za višjo postavo, 
ženski krombi plašč za manjšo 
postavo, moški zimski in moški 
letni plašč, brezhibni pralni stroj, 
prenosno sobno peč. železno po-
steljo, tri posteljne vložke, divan 
in moško kolo. Ptuj. Mariborska 
29. 

I N Ž E N I R - A R H I T E K T i S f E SOBO 
v Ptuju. Informaci je v Projekt iv-
nem biroju Ptuj 

M L A D Z A K O N S K I PAR brez otrok 
išče prazno ali opremljeno sobo 
v Ptuju za dobo treh mesecev 
Vprašajte na železniški postaji 
Ptuj. 

5 L U 2 B E 
K O V A Š K E G A POMOČNIKA sprej-

mem. Klajnšek. Ptuj, Rogaška 1. 
OSEM NA.ISTI.ETNO REKLE gre V 

kuhinjo ali za gospodinjsko po-
močnico. Naslov v upravi. 

GOSPODINJSKO pomočnico. Kmeč-
ko dekle, veščo gospodinjskih del. 
sprejme v službo družina brez 
malih otrok. Plača dobra. Ponud-
be osebno ali pismeno na naslov: 
Rozina Vesel. Maribor. Hrvatska 
40. 

Po 3 členu temeljnega zakona 
o občinskih dokladah in o poseb-
nem krajevnem prispevku (Urad-
ni list FLRJ, št. 19-194'55, 
:n 2. točki 37. člena zakona o pri-
stojnosti občinskih in okrajnih 
ljudskih odborov in njihovih or-
ganov (Uradni lisi FLRJ. št. 
52-644/57) je skupščina občine 
Ptuj na skupni seji občinskega 
zbora in zbora delovnih skupno-
sti, dne 20 julija 1964, po sklepu 
zbo-- volilcev krajevne skupno-
st; Leskovec z dne 28. junija 1964 
sprejela » 

O D L o K 
o uvedbi posebnega kra jevnega 
prispevka v letu 1964 na območju 
kra jevne skupnosti l e skovec za 
gradnjo, rekonstrukcijo kra jev -
nih cest ter gradnjo in obnovo 

mostov in brvi 

P O P R A V E K 
V zahvali v št. 36'64 »Tedni-

ka« v zvezi s prerano smrtjo, 
izrazi sožalja in spremstvom na 
zadnji poti Anice Hrga iz Ra-
belčje vasi pri Ptuju, se je vr i-
nila pomotaT Imenovana je bila 
doma v Rabelčji. ne pa v Ge-
rečji vasi. Pomoto naj žalujoči 
mož. sin in sorodniki »proste. 

Uredništvo 

1. člen 
.Za gradnjo, rekonstrukcijo kra-

jevnih cest ter gradnjo in obno-
vo mostov in brvi se na območju 
krajevne skupnosti Leskovec 
uvede v letu 1964 poseben kra-
ievni prispevek v denarju. 

2. člen 
ai zavezanci — lastniki zemljišč 

izpolnijo obveznost Dosebnega 

krajevnega prispevka v višini 
2 °/(> od davčne osnove; 

b) zavezanci v delovnem raz-
merju ln upokojenci izpolnijo 
obveznost posebnega krajev-
nega prispevka tako, da pla-
čajo po osebi 500 dinarjev. 

Krajevna skupnost določi za 
vsakega zavezanca vrsto in viši-
no ter način izvršitve posebnega 
krajevnega prispevka po tem 
odloku in o tem obvesti pisme-
no vsakega zavezanca 

Obveznosti po tem odloku ne 
smejo presegati 3 "/o celotnih za-
vezančevih dohodkov v enem le-
tu. 

3. člen 
Zavezanci posebnega krajevne-

ga prispevka mor i jo obveznosti 
po tem odloku izvršiti do konca 
leta 1964. 

i Če zavezanec dajatve ne opra-
j vi v roku, ki mu ga določi kra-
i levna skupnost, mu naloži kra-
| jevni urad poravnavo obveznosti 
i z upravno odločbo. Proti tej od-
I ločbi ie dovoliena pritožba v 
i petnajstih dneh po vročitvi na 

svet občinske skupščine, ki je 
pristojen za komunalne zadeve. 

4. člen 
Denarni prispevki se vplačajo 

na žiro račun krajevne skupnosti 
Leskovec. 

5. člen 
Neplačane obveznosti v denar 

ju izterja od zavezanca za dohod-
ke pristojni organ občinske skup-
ščine po predpisih o prisilni iz-
terjavi davkov in drugih prora-
čunskih dohodkov. 

6. člen 
Ta odlok začne veljati osmi 

dan po objavi v »Uradnem vest-
niku okraja Maribor«, obiavi pa 

tudi v »Tedniku«. 
St.: 420-23/64-5 
Ptuj, dne 20 julija 1964 

Podpredsednik 
Skupščine občine Ptuj 

L o j z k a S t r o p n i k , 1. r. 

URADNI ZAZNAMEK: 
Ta odlok je bil objavljen v 

Uradnem vestniku okraja Mari-
bor, št. 35-489/64 z dne 14. oktob-
ra 1964 in velja od 22. oktobra 
1946 dalie. 
Ptuj, dne 23. oktobra 1964 

Tajnik 
občinske skupščine 
I v a n R a u 1. r. 

T r g o v s k o p o d j e t j e » P E R U T N I N A « P t u j 

razpisuje delovno mesto 

skladiščnika za obrat Meso 
Pogoj : kandidat mora imeti izobrazbo v trgovski stroki 

z ustrezno prakso v skladiščni službi. 

Osebni' dohodek po pravilniku podjetja. 

Razpis velja do zasedbe delovnega mesta. 

Pismene ponudbe se naslovijo na upravo Trgovskega 
podjetja »Perutnina« Ptuj. 

socialistična republika Slovenija 
SKUPŠČ INA OBČINE ORMOŽ 

RAZGLAS 
Obveščamo bčane z območja občine Ormož, da je po 
14. členu zakona o urbanističnih projektih, objavl jenem 
v Uradnem listu LRS, št. 22-127/58 v Ormožu, Mestni 
trg 2 še nadalje 

r a z g r n j e n 

URBANISTIČNI PROJEKT, 
ki ga sestavljajo: 
a) okvirni program mesta Ormož in njegovega vplivnega 

območja; 
b) prograrrf mesta Ormož; 
c) zazidalni načrti posameznih delov mesta in naselja 

Velika Nedelja. 
i 

Vabimo državljane, gospodarske organizacije in ustanove, 
da si ogledajo urbanistično dokumentacijo, ki je ' razstav-
ljena do 15. januarja 1965 vsak ponedeljek in petek od 
9. do 12. ure in vsako sredo d 15. do 18. ure. 

SKUPŠČINA OBČINE ORMOŽ 

ZAHVALA 
Ob tragični izgubi našega zlatega ateka in sina 

P I Š E K Š T E F A N A 
se najtopl je je zahvaljujemo vsem pri jatel jem in znancem, 
ki so ga tako mnogoštevilno spremljali na njegovi zadnji 
poti, darovali številne vence ter sočustvovali z nami. 

Posebno zahvalo smo dolžni sindikalni podružnici T G A 
Kidričevo za pomoč v trenutkih naše nesreče in govorniku 
za tople besede ob odprtem grobu, kakor tudi tovarišu 
Kacu Francu in gasilcem iz Zlatoličja za častno spremstvo. 

Najtopl je le se zahvaljujemo učencem 4. razreda ESŠ 
Ptuj, posebno še ravnatelju Jožetu Stropniku in prof. 
Zorkovi za spremstvo ter g. župniku in bivšim sodelavcem 
iz Metalne. 

Zlatoličje, 7. decembra 1964. 

Neutolažlj ivi: mama Antonija, žena Mari ja in hčerka 
Marjanca. 

Gostinsko podjetje ORMOŽ 

y R A Z P I S U J E 
naslednji prosti delovni mesti: _ , * 

1. skladiščnika in 
2. poslovodja gostilne pri »Pošti« pri Miklavžu. 

Pogoji: 
Pod prvo točko se zahteva kvalificirani trgovski pomočnik naj-

manj s triletno prakso in izpit za šoferja B kategorije. . Pod 
drugo točko pa sprejmemo kvali ficiranega natakarja vsaj s pet-
letno prakso. 

Prošnje pošljite do 2?. t. m. na upravo podjetja. 

ROJSTVA 
Boža Grešovnik. Kidričevo 64 — 

Vladimiro: Anica Feguš. Podieh-
nik 2 — Jožico; Elizabeta Urban-
čič, Gorišnica 40 — Bojana: Zdrav-
ka Flegar. Trubarjeva 5 — Jelko; 
Marija Vindiš. Apače 111 — Ireno; 
Angela Ivanuša. Godeninci 10 — 
Slavka: Olga Kiselak. Radoboj 35 
— deklico; Marija Dovečar. Stre-
jaci 11 — Marico: Marija Ivanuša. 
Formin 21 — Srečka: Rozaiija 
Strm še k. Sikole 12 — dečka, Mar-
jana Korpar. Apače 29 — Silva; 
Mara Banfič. Strmec 69 — Marja-
na, Marija Bukšek. Zetale 51 — 
Hildo: Ivana Soreič, Desternik 34 
— Franca: Marija Petrovič. Spuh-
lja 107/a — Zdenko; Ana Sužnik, 
Krčevina 71 — Darinko; Gera Eh-
tel. Stojnci 11 — Jerico; Julijana 
Svenšek. Gruškovje 91 — deklico; 
Mina Korpar. Hrastovec 48 — Mi-
leno: Roza Horvat, Apače 63 — de-
klico; Katarina Seidl, Grajenščak 
4 — deklico; Anica Brodnjak. Dra-
vinjski vrh 41 — Valerijo: Jožefa 
Pečnik. Brunšvig 77, Rače — Vili-
ja; Rozaiija Zaje. Sela 34 — Dani-
ja; Ivana Kramberger. Stara cesta 
63, Ljutomer — Milico; Marija 
Ljubeč, Borovci 56 — Mirana; Te -
rezija Kšela. Kuršinci 48, Ljuto-
mer — Martino; Karolina Kumer, 
Desternik 43 — Magdo; Rozaiija 
Mavric. Polenšak 8 — Magdo; Ma-
rija Klaneček. Kidričevo 13 — Ma-
rijo; Angela Kozel. Rodni vrh 9 — 
dečka; Anica Zavec. Gruškovje 142 
— Silvo; Ana Trstenjak. Vel. Bre-
brovnik 58 — Slavka; Neža Smi-
goc. Pobrežje 169 — Alojza; Cecili-
ja Matjašič. Skolibrova 12, Ormož 
— deklico; Marija Teskač, Zagorci 

— Vilmo; Jožeta Bedrač. Japlje-
va 7 — deklico; Tatjana Mrgole. 
Ob Grajeni — Andreja: Matilda 
Hrtiš. Zupečja vas — Magdo: Ju-
stina Ficjan. Podvinci 94 — dekli-
co: Angela Babosek, Podlehnik 60 
— Mirana: Ivana Vo,i«k. Drbetfnei 

Tečaj za polkvalifikacijo 
kuharic 

Delavska univerza Ptuj pri-
pravlja tečaj za polkvalif ikacijo 
kuharic gostinskih obratov, 
obratnih kuhinj gospodarskih 
organizacij, zavodov in šolskih 
mlečnih kuhinj. 

Tečaj bo v drugi polovici me-
seca januarja. Program obsega 
120 učnih ur. Tečaj bo stal 
10.000 dinarjev za posameznika 
in material za praktični pouk. 
Interesente naprošamo, da po-
šl jejo svoje pri jave Delavski 
univerzi Ptuj, Trg Mladinskih 
brigad 4/1 do 25. decembra i964. 
Pogoj za vpis je dveletna praksa 
v družbeni prehrani, o čemer je 
treba predložiti potrdilo k pri ja-
vi. 

49 — Srečka: Ljudmila Korpič, 
Sarajevo — Primoža: Terezija Sto-
pinšek, Dobrina 28 - Marjano; : 
Štefanija Gjura. Jastrebci 31 — ' 

, Zeljka: Marija Sitar. Barislavci 6 
. — Marjano; Marija Vindiš, Trnov-
ci 15 — Albino; Frančiška Masten, 
Obrežna 113 — Mirjano; Elizabeta 

! Vindiš. Ljubstava 40 — Marjano: . 
j Ana Galun. Grdina 32 — Zvonka; 
| Antonija Kmetec. Popovci 13 — 
, Franca: Karoiina Beranič. Sestrže 
j 19 — Dragico: Helena Gasparič. Na 
'Obrežju 4'b — Andreja: Marija 
Kovačec. Pacinje 19 — Marijo: Ne-

I ža Toplak. Stoinci 131 - Silvo; 
! Kristina Ducman. Kočice 42 — Sil- ; 
vo: Marija Pavko. Mestni vrh 114 
— deklico; Elizabeta/ Korošec. Gor-
ca 48 — Mileno. 

POROKE 
Janez Matjašič, Grajenščak 92, 

in Angela Zoreč. Kicar 40; Alojz 
Muršič. Zagorci 76. in Terezija Cu-
ček, Podvinci 21; Stanislav Meno-
ni, Nova vas 36, in Marija Meglič, 
Spuhlja 65; Jožef Cebek. Draženci 
76, in Terezija Golob. Podvinci 28: 
Andrej Cebek, Draženci 76, in An-
tonija Matjašič, Placar 69; Janez 
Vedernjak. Pacinje 29. in Terezija 
Anžel. Kicar 44; Alojzi j Hochnetz. 
Kidričevo 6, in Ljudmila Noters-
berg. Kidričevo 6;, Miroslav Kosec, 
Maribor. Nasipna ul. 63, in Zofija 
Potočnik. Partizanska 17. Maribor; 
Anton Horvat. Ločki vrh 47, in Te-
rezija Ganza, Kicar 142; Alojzi j 
Friedauer. Zagrebška 18. in Jože-
fa Zelenko. Podvinci 22; Jožef 
Doki. Rogoznica 26. in Alojzija Vo-
da. Podvinci 136; Branimir Beeo- 1 

vič. Muzejski trg l, in Irmgard , 
Schneider. Muzejski trg 1; Ivan I 
Petrovič, Podvinci 126, in Ana Toš, , 
Podvinci 58; Erih Sara, Prešerno- i 
va 17, in Frančiška Krajnc. Mari- j 
borska 18; Anton Kozel, Maribor, i 
Mladinska 8. in Julijana Lesjak. 
Jadranska '6; Anton Vidovič. Pre-
šernova 32, in Elizabeta Vrečar, 
Vrazov trg 2: Veselko Galič, Strek-
ljeva 24. in Marija Verblač, Kidri-
čevo 4: Anton Kolar. Brežice, Ča-
tež 1. in Ivana Doki. Rogoznica 15. 

UMRLI SO 
Jožef Zorko. Prešernova 17, roj. 

1901 — umrl 29. U. 1964; Franjo 
Erjan. Celje, Ipavčeva 10, roj. 1935 
— umrl 29. 11. 1964; Terezija Sven-
šek. Cankarjeva 18. roj. 1905 — 
umrla 30. 11. 1964; Kristina Celan, 
Spuhlja 79, roj. 1936 — umrla 
6.12. 1964: Metka, Hodnik, Trste-
njakova 9. roj. 1963 — umrla 
6. 12. 1964: Frančiška Horvat. Bu-
dina 66. roj. 1890 — umrla 
6. 12. 1964: Zdravko Bednički, Bre-
zova gora 65. roj. 1961 — umrl 
8. 12. 1964: Ferdinand Fras, Lacko-
va 8. roi 1882 — umrl 8. 12. 1A64 

CEPLJENJE POSAMEZNI-
K0V-PR0ST0V0LJCEV 

PROTI GRIPI 
Cepljenje proti gripi se vrši v 

Ptuju v večjih kolektivih Tri-
kratno razprševanje cepiva v 
nos je dokazalo uspešen način 
preprečevanja gripe, ki je za po-
sameznike neprijetna bolezen, 
za občutljivejše starejše letnike 
celo nevarna. V kolektivih ovi-
ra pri delu in zaradi izpada de-
lovnih dni je tudi ekonomsko 
breme. 

Ker se državljani, ki ne pri-
padajo delovnim kolektivom, ki 
so v celoti cepljeni, zanimajo za 
možnosti individualnega cep-
ljenja o b v e š č a m o , da bo-
mo prostovoljce cepili v soboto, 
dne 12. 12. 1964. od 9. do 11. ure 
v prostorih higienske postaje 
Ormoška c. 2. 

Za zavarovance, ki se izkaže-
jo s knjižico, je plačnik polo-
vice stroškov Zavod za socialno 
zavarovanje, zato prinesite knji-
žice s seboj. 

Zdravstveni dom Ptuj 
Higienska postaja 

MESTNI K I N O PTUJ 
predvaja 11.. 12. in 13. decembra 
ameriški barvni k^nrnaskopski 
f i lm » V O H U N N A POVELJE« , 
15. decembra bolgarski f i lm 
»SONCE IN SENCA« . 16. in 17. 
decembra jugoslovanski f i lm 
»NOČNI IZLET « . 

Kino Gorišnica 
predvaja 13. decembra t. 1. ita-
lijanski film »UGRABITEV 
SABINK«. 

Kino Zavrč 
predvaja 13. decembra t. 1. ju-
goslovanski film »MINUTA ZA 
TTMOR«. 

Horoskop 
OVEN 

Živite med prijetnimi ljudmi, 
ki so vam zelo naklonjeni. V 
zadnjem času ste dobro razpolo-
ženi, ker se vam je izpolnilo več 
želja. Do zaljubljene osebe ste 
včasih premalo obzirni. 

B I K 
Malokdaj ste razočarani, ker 

pričakujete od vsega le toliko, 
kolikor lahko dosežete V l ju-
bezni so težave mimo; sedaj ste 
'srečni V kratkem bsste zasedli 
odgovornejše mesto. 

DVOJČKA 
Mnogo dosedanjih ugodnih re-

šitev ste dosegli s svojo pre-
udarnostjo in vztrajnostjo. Obe-
tajo se vam nova poznanstva. 
Vaš srečni dan dan je sreda. 

R A K 
Z veseljem ste v poklicu, ki 

ste se mu posvetili. Vedno raja 
zahajate v družbo, ki ste jo spo-
znali v stiski Oboževalec vam 
pripravlja prijetno preseneče-
nje. 

LEV 
Službeni položaj se vam bo iz-

boljšal. V veselju in žalosti se 
obvladujete, zato vas vsi ne ra-
zumejo. Varčujete tudi s časom, 
ne samo z denarjem. 

DEVICA 
Ta mesec se bo končal za vas 

z novimi uspehi. Preveč proble-
mov si ne prihranite za prihod-
nje leto. V novem stanovanju 
vas čaka mnogo prijetnih doži-
vetij. 

T E H T N I C A 
Imate več možnosti za izbol j-

šanje materialnih razmer. Izogi-
bajte se neizpolnjivim obljubam. 
Morali boste na potovanje po 
osebnih opravkih. 

ŠKORP IJON 
Ta mesec je ugoden za vaše 

poslovne ' stike. Naklonjeni ste 
ijudem. ki povedo, kar mislijo. 
Zelo Se boste razveselili nenad-
nega obiska. 

STRELEC 

Prilagodite načrte svojim 
možnostim. Večja previdnost na 
vožnji vam bo zelo koristila. Va -
ša občutljivost vam večkrat po-
maga kot škoduje. 

K O Z O R O G 

V srčnih zadevah brez spre-
memb. Radi pomagate znancem, 
ki so vam za to tudi hvaležni. 
Ugodno vplivate na svojo okoli-
co, zato vas imajo povsod radi. 

V O D N A R 

Uresničila se bodo pričakova-
nja. Vašo pozornost bližnji zelo 
cenijo. Sestanek s poslovnimi 
partnerji s koristnim izidom še 
ta mesec. 

R IB I 

Otresite se rnalodušnosti; v 
bližnji bodočnosti boste dosegli 
več uspehov. Iz inozemstva pre-
jemate zaskrbljujoče vesti. Stari 
problemi vas naj ne spravljajo 
v slabo razpoloženje. 

ČESTITKA 
Dobri sestri Mariji Muhič iz Male 

vasi 7 želi vse najlepše za njen 
praznik brat Janez. Dekleta tn fan-
te iz domače vasi pa lepo pozdrav-
lja. 

Janez Mutv* VP "nan. Doboi 

V delovno razmerje želimo vključiti nova sodelavca za na-
slednji prosti delovni mesti: 

1. kalkulanta (obračunavalca delovnih 
nalogov) \ 

pogoj: ESS alj TSS in eno leto prakse ali nepopolna srednja šola 
in pet let prakse. 

2. skladiščnika na sličnem delovnem mestu 
pogoj: kvalificirani delavec kovinske stroke in tri leta prakse na 
enakem ali sličnem delovnem mestu. 
Razpis velja do zasedbe razpisanih mest. 

ZAVOD -OLGE MEGLICEVE«, PTUJ 

OBVESTILO 
Trgovsko podjetje »Panonija« v Ptuju obvešča ce-

njene stranke, da bo odmrlo 15. decembra 1964 svojo 
trgovino z železnino »Kovino« v Ptuju, Ulica heroja 
Lacka 9, ki je bila sedaj zaprta zaradi renoviranja. 

»Kovina« bo poslovala v petih specializiranih oddel-
kih, in sicer: okovi-orodje, posoda-gospodinjske potreb-
ščine, vodovodni material-municija, vijačno blago-žičniki 
in ostala železnma gr. 114—115. 

Prodaja v oddelkih in razširjen asortiment vas bo 
gotovo zanimal, zato vas vabi kolektiv delovne enote 
»Kovine« na ogled in se vam priporoča tudi za nakup 
kvalitetnih izdelkov. 

»PANONIJA«, PTUJ 

UPRAVNI ODBOR KZ HAJDINA 

razpisuje Š T I P E N D I J I za 
2 slušatelja na srednji kmetijski šoli — smer — živinoreja — 
poljedelstvo. 
POGOJI' Želimo sluštelje 3. ali vsaj (2. letnika SKS. 

Prednost imajo.člani zadruge in državljani s področja te za-
druge 

Prošnje je vložiti 15 dni po razpisu. 
Predsednik: 

(Zupanič Frainc) ! r. 

KMETOVALCI IN REJCI PRAŠIČEVI 

K O T E K S 

LJUBLJANA 

O 
03 
C 
cn 

vam sporoča, da je v l e t ošn j i se/oni odkupna cena 

za s v i n j s k e kože znatno pov i šana , zato sk rbno 

ode r i t e vsakega prašiča in k o ž o o d d a j t e n a j b l i ž j i 

zb i ra ln ic i K O T E K S T O B U S ali k m e t i j s k i zadrijsri. 

Pole ; : pov išane o d k n p n e cene, smo vam pr iprav i l i 

nagradna ž r e b a n j a s prek 3000 lepimi nagradami. 

Sk rbno hrani te potrd i la za oddane s v in j ske kože . 

ki vam d a j e j o p r a v i c o do ude l e žbe pri nagradnem 

ž r e b a n j u. 

Žrebanja bodo 26. decembra l%4, 20. februarja in 
20. aprila 

Re j c i praš ičev , or ler i te prav v-p prašiče in ko ž e od-

d a j t e n a j b l i ž j i zb i ra ln ic i K O T E K S T O H I J S 


